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Predsednik Nacionalnog saveta Švajcarske, Walter, 

Šef Departmana spoljnih poslova, Burkhalter, 

Direktora Direkcije za razvoj i saradnju, Dahinden 

Gradonačelnik grada Berna, Tschäppät...

 Š V A J C A R S K A

Na poziv  predsednika Nacionalnog saveta Švajcarske, Predsednik Skupštine Republike 
Kosova, dr. Jakup Krasniqi je, na čelu jedne parlamentarne delegacije, 7. marta 2012. 
godine, odvijao četvoro-dnevnu zvaničnu posetu  u Švajcarskoj. Po dolasku u Bern, vodio 
je prvi susret sa direktorom Direkcije za razvoj i saradnju, g. Martin Dahinden  i  sa 
gradonačelnikom grada Berna, g. Alexander Tschäppät. 

G. Krasniqi: Priznanje švajcarskim prijateljima za 
podršku koju je Švajcarska dala Kosovu, u teškim 
periodima kroz koje je ono prošlo

...dočekali su delegaciju Skupštine Kosova, koju je predvodio 
Predsednik Skupštine Kosova, g. Jakup Krasniqi
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Predsednik Krasniqi je informisao domaćina 

o razvojima na Kosovu, izgradnji demokratskih 

institucija i njihovim objektivima, međunarodnim 

priznanjima, o radu Skupštine i dr. Predsednik 

Parlamenta je izrazio priznanje švajcarskim 

prijateljima za podršku njihove države prema 

Kosovu u teškim periodima kroz koje je ono 

prolazilo. On je spomenuo i sporazume koje su  

Kosovo i Švajcarska postigli, tražeći da se  odnosi 

između dveju zemalja i dalje produbljuju i 

proširuju.

Predsednik Nacionalnog saveta Švajcarske je 

izrazio poštovanje za Kosovo i njegovu prošlost. 

„Mi smo  podržavali Kosovo, jer smo se osećali  

bliski njemu“, rekao je Walter, a spomenuo je 

veliko prisustvo građana Kosova u Švajcarskoj i 

mogućnost da i oni  investiraju na Kosovu.
U tom kontekstu, bilo je reči i o obrazovanju 

mladih Kosova u Švajcarskoj i  njihovim 

dostignućima tamo, u mnogim oblastima.
Na susretu sa Komisijom za spoljne poslove 

Nacionalnog saveta Švajcarske i   šefom 

Departmana za spoljne poslove, g. Didier 

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi, susret sa predsednikom 
Skupštine Severne Irske, g. William Hay. 
Angažovanja za  dalje produbljivanje saradnje između dva parlamenta.
Potpisuje se sporazum u oblasti  saradnje dotičnih administracija.

Odnosi između skupština i drugih institucija G. William Hay je naglasio da su  Severna Irska 

Kosova i Severne Irske su veoma dobri. Kosovo i Irska i Kosovo prošli kroz periode konflikata,  čak oni imaju  

imaju mnogo zajedničkog u društvenom i  zajedničku i sudbinu  da su približno po teritoriji i 

institucionalnom životu, kako u prošlosti, takođe i u  stanovništvo jednaki. Takođe, imaju i bliski iskustava 

sadašnjosti, s toga  imaju  šta da nauče jedno od u izgradnju institucija, ali imaju i  niz pitanja 

drugog.  Ovo je bila jedna od  suštinskih ocena iz preostalih iz prošlosti, kao što su nestali, ratne rane, 

današnjeg susreta  predsednika Skupštine Republike zatim ekonomska pitanja, segregacija i dr. 
G. Hay je izrazio angažovanje za dalje jačanje Kosova, dr. Jakup Krasniqi, sa  predsednikom 

saradnje između dveju Skupština, kako bi se stvari Skupštine Severne Irske, g. William Hay. 
G. Krasniqi je rekao  da su  odnosi između vodile napred. U tom duhu,  on je rekao  da je uloga 

Ujedinjenog kraljevstva i Kosova veoma dobri, kao što međunarodne zajednice, kako u slučaju Irske, takođe i 

su i odnosi između  Kosova i Severne Irske, odnosno Kosova, od jednog posebnog značaja. „ Bez podrške 

odgovarajućih Skupština. međunarodne zajednice, ni mi u Severnoj Irskoj, a ni 
Saradnju jasno prikazuju uzajamne posete vi na Kosovu, ne bi mogli postići ove uspehe. 

parlamentarnih delegacija kao i  komisija. Međunarodna podrška u svim aktuelnim razvojima je 
Zajedničko između Irske i Kosova, dodao je 

od posebnog značaja“. 
dalje čelnik  legislativa zemlje Krasniqi, jeste da  su  

dve  poznate svetske ličnosti, kao što su g. Klinton i g. Potpisan je sporazum između Parlamenta 

Bler pomagali u značajne procese Kosova i Severne Severne Irske i Kosova, u oblasti saradnje dotičnih 

Irske. administracija.

B u r k h a l t e r ,  r a z g o v a r a l o  s e  o  r a z n i m  

međunarodnim aspektima Kosova.
G .  K r a s n i q i  j e  o d g o v o r i o  j e  n a  

interesovanje švajcarskih parlamentaraca o raznim 

pitanjima, i to:  o ekonomskom razvoju Kosova, o 

dijalogu i odnosima sa susednim državama, o 

korupciji i  organizovanom kriminalu, izveštaju 

Dika Martija i dr. 
Delegacija je  nastavila sa susretom sa  

predsednikom Saveta država, g. Hans Altherr i na 

kraju će  prirediti zajedničku konferenciju za 

štampu, predsednik Krasniqi i predsednik 

Nacionalnog saveta Švajcarske.
Predsednik Skupštine Kosova, g. Jakup 

Krasniqi, na čelu  delegacije je u društvu Safete 

Hadërgjonaj, predsednica Komisije za budžet i 

finansije, Teuta Sahatqija, prva zamenica 

predsednice  Komisije za ekonomski razvoj, 

infrastrukturu,  trgovinu i industriju,  Fikrim 

Damka, predsednik Komisije za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje, Mehmet Hajrizi, šef Kabineta 

predsednika Skupštine Kosova i Skënder Reçica, 

savetnik  za protokol i međunarodne odnose.

Sa susreta  Krasniqi –Hay

Parlamentarna delegacija Kosova – predsednik Nacionalnog saveta Švajcarske, Walter 

Kosovo i Irska, kao sijamska braća 

Priština

Podržavamo Kosovo 

jer se osećamo bliski njemu 
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Çiçek – Turska će nastaviti da podržava 

Kosovo u svim aspektima

Na poziv predsednika Velike Skupštine turske,  g. Cemil Çiçek,  predsednik Skupštine Kosova, dr. 

Jakup Krasniqi,  na čelu jedne parlamentarne delegacije, obavio je jednu službenu posetu u 

Republici Turskoj. Čelnik Parlamenta Krasniqi, u društvu  potpredsednika Skupštine: Enis Kervan i 

poslanika Nait Hasani, Alma Lama i Müfera Şinik, kao i ambasadore Republike Kosova u Ankari, 

Bekim Sejdiu, primljen je na odvojenim susretima od predsednika Velike Skupštine Turske, g. Cemil 

ÇIÇEK i Predsednika Republike Turske, g.  Abdullah GÜL. 

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup Krasniqi, naglasio da  glavna prepreka sve strane saradnje 

izrazio je  duboka priznanja Turskoj i turskom Kosova sa EU-om je nepriznavanje od pet zemalja 

narodu za podršku koju su dali i daju Kosovu.  ove unije.

Navodeći sporazume, koje su Kosovo i Turska 
Predsednik Velike Skupštine Turske, g. Çiçek je,  postigli, naglasio je da su  odnosi između  naših 
poželevši parlamentarcima Kosova dobrodošlicu u dveju zemalja izvanredni u  političkoj oblasti. 
Velikoj Skupštini Turske, naglasio da su  odnosi  Treba da se  i dalje produbljuju i proširuju, 
između Kosova i Turske veoma dobri i ovu posetu posebno u dubljoj ekonomskoj saradnji.
je okvalifikovao kao  veoma dobru mogućnost za Predsednik Krasniqi je informisao  domaćine o 
produbljivanje odnosa između dveju zemalja razvojima na Kosovu, kao i o  velikim koracima 
uopšte, a posebno  produbljivanje saradnje između koje je učinila zemlja nakon proglašenja 
dva parlamenta. On je naglasio da će Turska nezavisnosti,  pretvarajući se tako na  faktor mira i 
nastaviti da podržava Kosovo u svim aspektima,  stabilnosti u regionu.

Govoreći o međunarodnoj afirmaciji Kosova, on je kako u  nastavku konsolidacije institucija, takođe i 

spomenuo činjenicu da je Kosovo do sada priznato u  njegovom ekonomskom razvoju. 

od 90 raznih zemalja sveta, članica OUN-a.
Izazovi sa kojima se suočava zemlja,  g. Krasniqi je 

Predsednik Velike Skupštine Turske, g. Cemil Çiçek 

Predsednik Republike Turske, g. Abdullah GÜL 

Premijer Turske, g. Recep Tayyip ERDOĞAN

T U R S K A

...dočekuju parlamentarnu delegaciju Skupštine 
Kosova,  koju predvodi Predsednik Skupštine 
Kosova, g. Jakup Krasniqi

       Kosovo - faktor mira i stabilnosti u regionu

Turska će nastaviti da podržava 
Kosovo u svim aspektima 

Krasniqi - Çiçek
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   Evropski parlament - Kosovo  

Predsednik Evropskog parlamenta  Martin Schulz;- EP održava stalne veze sa Skupštinom Kosova

U okviru redovnog godišnjeg sastanka između Predsednik Krsnići je izrazio uznemirenje, 

Evropskog parlamenta i Kosova, delegacija naročito u odnosu na stav Srbije koji ima prema  

Skupštine Kosova u širem sastavu, koju je Kosovu, podržavajući  kriminalne strukture na 

predvodio dr  Jakup Krasnići, nalazila se u severu, ne sprovodeći postignute sporazume i 

službenoj poseti Strasburgu.  U sastavu objavljivanjem izbora na teritoriji Kosova, 

delegacije Kosova su se nalazili: potpredsednik odluku koju je predsednik Krasnići nazvao 

Skupštine  Enis Kervan, ministar za ekonomski agresiom  na Ustav i flagrantno mešanje u 

razvoj  Besim Bećaj, poslanici: Lutfi Haziri, unutrašnje poslove Kosova. 

Ahmet Isufi, Aljbin Kurti, Hidajet Hiseni, 
Predsednik Evropskog parlamenta Martin Skender Hiseni, Zenun Pajaziti, Mizejene 
Schulz, rekao je da EP nastavi da podržava  Seljmani i Biserka Kostić.
bliske odnose sa Skupštinom Kosova i da je Delegaciju su  primili na odvojenim sastancima 
podržava, kao i u prošlosti. On je rekao da je predsednik Evropskog parlamenta  Martin 
evropska perspektiva Kosova  sigurna i  da za Schulz i potpredsednik Skupštine  Lázsló Surjan. 

Na oba sastanka, predsednik  Krasnići  zahvalio njegou evropsku integraciju nema protivljenja. 

je na dobrim odnosima koji se grade između Ipak,  Schulz je rekao da ima još mnogo da se 

Evrpskog parlamenta i Kosova za podršku EP uradi u ovom procesu i da će se pregovori u 

koju pruža  Skupštini Kosova,  za avanziran stav ovom pravcu  nastaviati. 
Odluku Beograda za objavljivanje izbora na koji ima o Kosovu, usvojene rezolucije za 
Kosovu  on je okvalifikovao  da je u suprotnosti podršku, pozivajući zemlje članice EU, koje nisu 
sa pregovorima u Briselu, dok  je odluke koje je priznale još uvek nezavisnost Kosova ,da to 
d o n e l a  S k u p š t i n a  K o s o v a  n a z v a o  urade.

                                                                                           impresionirajućim.                         

Schulz-Krasniqi

Abdullah GÜL: kontinuirana  podrška 

u procesu novih priznanja

Parlamentarna delegacija Kosova je primljena na 

jednom posebnom susretu od  Predsednika 

Republ ike  Turske ,  g .  Abdul lah  GÜL.   

Predsednik Parlamenta Krasniqi je  upoznao  

Predsednika   GÜL sa zadnjim razvojima na 

Kosovu, sa  napretkom koji je Kosovo učinilo i sa 

izazovima sa kojima se ono  suočava, tražeći 

nastavak  podrške Turske kako u procesu 

međunarodnih priznanja, takođe i u drugim 

procesima. Predsednik GÜL je naglasio da će 

Turska nastaviti da podrži Kosovo i u buduće u 

procesu priznavanja, ali i u drugim oblastima.

ERDOĞAN: - Turska svestrana ekonomska 
podrška za Kosovo

Predsednik Krasniqi je na početku  susreta dao 

širi osvrt  aktuelnim razvojima na Kosovu, 

posebno u odnosu na dostignuća koje je učinilo 

Kosovo nakon proglašenja nezavisnosti. U 

nastavku, čelnik Skupštine Krasniqi je govorio o 

radu koji se čini u oblasti zakonodavstva prema 

evropskim standardima, kao i za izgradnju 

demokratskih institucija na Kosovu. On je 

govorio i o koracima koje čini Kosovo u 

međunarodnim aktivnostima, čiji je plod i 

priznavanje Kosova od strane 90 država sveta.
Čelnik Skupštine je dao  jedan osvrt i pitanjima 

severa, gde  srpske kriminalne grupe sa njihovim 

postupcima, negativno reflektiraju u ovom delu 

zemlje. 

Premijer Turske, g.  Recep Tayyip ERDOĞAN je,  u 

njegovoj reči, naglasio da će Turska nastaviti da  

podržava Kosovo u svim oblastima. Na ovom 

susretu  je posebna pažnja posvećena i ekonomskoj 

saradnji između Kosova i Turske. G. ERDOĞAN je, 

u tom pogledu naglasio  da je  potrebno  još veće 

angažovanje poslovnih ljudi iz Turske za investicije 

na Kosovu,  kao jedan suštinski preduslov za dalji 

razvoj Kosova. Takođe, turski premijer je govorio i 

o interesovanju Turske  da ulaže i u oblasti 

obrazovnog sistema na Kosovu. Turska će,  naglasio 

je Premijer Recep Tayyip ERDOĞAN, biti 

dostojanstveni zagovornik u pogledu uticaja kod 

raznih zemalja sveta da priznaju nezavisnost 

Kosova.

Peti međuparlamentarni sastanak u Strazburgu
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Zajedničke dvodnevne sastanke 
između Evropskog parlamenta i 
Skupštine Kosova predvodio je  
predsedavajući delegacije EP za 
odnose za Albanijom, Bosnom i 
Hercegovinom, Srbi jom, Crnom 
Gorom i Kosovom g-din  Eduart 
Kukan.   
Tokom ova dva dana razgovarano je  o 
pitanjima koja se odnosi na progres 
Kosova u pravcu evropske integracije, 
za jačanje vladavine zakona i borbu 

Pogled na tok rada u Evropskom parlamentu

U zaključivanju 5 – tog Međuparlamentarnog susreta,  Evropski parlament - Kosovo, održanog  u 

Strazburgu,  14 – 15. marta 2012. godine,  dva  predsedavajuća:

1. Ističu  evropsku perspektivu Kosova u skladu sa evropskom perspektivom čitavog regiona 

zapadnog Balkana, kao snažnu stimulaciju za potrebne reforme;  pozdravljaju nedavni predlog g-đe Ešton i 

komisionera Filea za početak proučavanja izvodljivosti o Sporazumu stabilizacije i pridruživanja između 

Kosova i EU-a; kako se kaže u zaključcima Saveta za opšta pitanja 28.februara 2012.godine; podržavaju 

deklaraciju komisije Fule da će studija započeti 27. marta 2012.godine tokom prvog sastanka Nacionalnog 

veća Kosova za evropske integracije i da treba da se okonča na jesen 2012.godine; 
2. Podvlače  značaj nastavka dijaloga sa Beogradom, ali izražavaju zabrinutost zbog  daljeg 

nesprovođenja nekih sporazuma koji su značajni za  poboljšanje života građana  na obe strane i  ističu da se 

od obeju strana očekuje da  slede pragmatičniji pristup koji zahteva  posvećenost,  upornost i osećanje 

odgovornosti u  traženju rešenja; podržavaju početak sprovođenja sporazuma za  integrisano menadžiranje 

granicom i ohrabruju  dalje napore u ovom pravcu; 
3. Izražavaju žaljenje  zbog  daljeg radikalizma političke situacije na severu Kosova, kao rezultat 

nelegitimnog „referenduma“ na kojem su  građani severa Kosova pitani da li  prihvataju ili ne kosovske 

institucije ;  naglašavaju da je ovaj referendum predstavio jednu  nepotrebnu provokaciju; ohrabruju Vladu  

Kosova da jača  svoje angažovanje da  bude bliže građanima na severu Kosova;
4. Ocenjuju  postignuti napredak  u vladavini zakona u nekoliko oblasti,  kao što je razvoj policije i 

carine; skreću pažnju na   veliki značaj rada  tužioca, sudija i  pozivaju  države – članice EU-a da  obezbede 

dovoljan broj pravosudnog  osoblja  EULEX-a; pozivaju Vladu Kosova da sprovodi Zakon „za zaštitu 

svedoka“ i  podstiču Evropsku službu za spoljne postupke  i (EEAS) i države članice da podržavaju  EULEX  

u osnivanju mehanizma za  zaštitu svedoka i žrtava,  uključujući i premeštanje svedoka; ističu da  nedostatak 

takvog mehanizma smanjuje mogućnost EULEX-a za nastavak istrage i gonjenje u celini i specifičnije, sa 

istragama  o optužbama iz  izveštaja Parlamentarne skupštine saveta Evrope za   PASE o  trgovini  organima;
5. Ističu  da  šira i  sistematska korupcija, kao i visok stepen korupcije i dalje su veliki izazov za zemlju,    

kao i u drugom delu regiona zapadnog Balkana, koja minira na taj način poverenje građana u vladavini 

zakona i  utiče na njihov pristup  u javnim  službama;  naglašavaju da  postojeća klima  nekažnjavanja i  

odsutnosti odgovarajućih sankcija prema korupciji  predstavlja jedan od najvećih problema na Kosovu.
6. Ozbiljno su zabrinuti zbog uloge koju ima visok nivo korupcije i organizovanog kriminala na 

Kosovu; smatraju da kapaciteti i policije i pravosuđa za suzbijanje organizovanog kriminala ostaju u ranoj 

fazi razvoja i upućuju poziv autoritetima Kosova da preduzmu radikalnije mere za  njihovo poboljšanje; 

7. Izražavaju žaljenje za  sporo gonjenje onih koji su  izvršili izborna kršenja  tokom zadnjih opštih 

izbora kao i zbog  odsutnosti političke volje da se  odlučnije  deluje prema  izbornim prevarama; ističu da su  

izbori  ispoljavali  teške izazove za sprovođenje međunarodnih standarda u ovoj oblasti;
8. Pozivaju Skupštinu Kosova za ispunjavanje procesa Ustavne i izborne reforme i da se održe novi 

opšti izbori, u skladu sa okolnostima; 
9. Naglasili su cilj Vlade Kosova da  do kraja Nove godine okonča proces međunarodne nadgledane 

nezavisnosti, uz  relevantni odlazak međunarodne civilne kancelarije, kao i pozivaju Skupštinu Kosova, da u 

skladu sa novim Ustavom očuva i promoviše načela Ahtisarijevog plana, koja su  postavila  temelj 

nezavisnosti Kosova, 
10. Pozdravljaju  napredak u  sudskoj reformi, ali pozivaju za  veća zalaganja u izgradnji kapaciteta i u 

obezbeđivanju profesionalizma sudija i  tužilaca, za  njihovu  nezavisnost od bilo kakvog poltičkog umešanja 

i  za  adresiranje korupcije u  njihovim redovima;
11. Pozdravljaju činjenicu da je dijalog o vizama već počeo i ponovo naglašavaju  da  liberalizacija viza 

zavisi od  kapaciteta Vlade Kosova za  sprovođenje supstancijalnih reformi u  ključnim oblastima; očekuju da  

se vodič Komisije za  liberalizaciju viza prezentira u proleće 2012. godine;

Strazburg,14-15 mart 2012.

ZAJEDNIČKA DEKLARACIJA

predsedavajućih delegacija 

EP i Parlamentarna delegacija Skupštine Kosova doneli su zajedničku 
dekleraciju  u kojoj su uključene diskusije tokom sastanka                 

                        

protiv korupcije i organizovanog 
kriminala, za liberalizaciju viza, 
energiju i zaštitu ambijenta, za 
ekonomski razvoj i dijalog  između 
Beograda i Prištine.                                      
Na kraju sastanka, učesnici su se složili 
o  konačnom tekstu za jedničke  
dekleracije.             
Toplantının sonunda katılımcılar, ortak 
b i r  n i h a i  b i l d i r g e  m e t n i n  
yayınlanmasını kararlaştırdılar. 
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Tirana; - Konferencija parlamentarnih komisija za integraciju država 

lanica u proces stabilizacije asocijacije (COSAP)

Dana  09.03.2012 u Tirani  je održana Šesta integracija. 
Teme o kojim je diskutovano: konferencija parlamentarnih komisija za 
- Uloga i odgovornost Komisija za evropska integraciju država, učesnica u procesu 
pitanja  za aktuelnu situaciju procesa stabilizacije asocijacije.                            
evropske integracije.              COSAP).
- Aktuelni izazovi MSA/ Proces pregovora i Rad konferencije je otvorila g-đa Jozefina 
zadaci koji proizilaze  za Komisije za Topali,  predsednica Skupštine Albanije.             
evropske integracije;      
-  Debata o narednim izazovima i metodama Na ovoj konferenciji  Skupštinu Republike 
rada procesa stabilizacije asocijacije, (COSAP-Kosova su zastupali  g-din Ljutfi Haziri, 
it).predsednik Komisije za evropske integracije i 
Sve zemlje su saglasne  da se angažuju  o  g-din    Džavit Haljiti, potpredsednik 
glavnim pitanjima kao: Skupštine  Kosova i ujedno potpredsednik 
- Saradnja između srodnih parlamentarnih Komisije za evropske integracije. 
komisija za  evropske integracije,           Delegacija Skupštine Kosova po prvi put je 
- Saradnja između parlamenta i Vlade u ovom učestvovala na ovoj konferenciji i 
procesu,          ravnopravno diskutovala sa predstavnicima 
- Jačanje dijaloga i dobrih regionalnih odnosa, 

homolognih komisija raznih zemalja: 
u cilju otklanjanja podela,   

Albanije, Bosne i Hercegovine, Makedonije, 
- Unutrašnji politički konsenzus za ovaj 

Crne Gore, Srbije i Turske.                                 
proces i dr.  
Na kraju konferencija je usvojila zajedničku 

Učestvujući  u diskusiji, delegacija Skupštine 
deklaraciju.   

Kosova je istakla da će Kosovo biti 

ravnopravno zastupljeno u procesu evropskih 

Kosovo 

treba da postane deo Generalne skupštine OEBS-a

Razmatraju se modaliteti da Kosovo postane deo Generalne skupštine OEBS-a
Kosovo stalno čini kompromise, dok Srbija nije pokazala spremnost za implementaciju postignutih 
sporazuma

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr postavljena potreba da Komsija za spoljne 

Jakup Krasnići primio je danas delegaciju poslove Skupštine Kosova formira  radnu grupu  

italijanskih parlamentaraca Skupštine OEBS-a, za uspostavljanje stalnih odnosa sa OEBS-om, u 

koju je predvodio Rikardo Migliori, predsednik cilju  intenzifikacije odnosa između OEBS-a i 

Itali janske delegacije u Parlamentarnoj  Skupštine Kosova.  U nastavku,  delegacija 

skupštini OEBS-a i zamenik predsednika  Italije razmatrala je  pitanje  parlamentarnih 

Parlamentarne skupštine OEBS-a u kojoj se izbora Srbije i na Kosovu, koje će se održati pod 

nalazio i Matteo Mecacci, predsednik Treće nadzorom OEBS-a.

komisije (Komisija za ljudska prava) pri 
Predsednik Skupštine je zahvalio delegaciji na Parlamentarnoj skupštini OEBS-a, sen. Mauro  
poseti, kao i saradnji između Italijanskog Del Vecchio (Demokratska partija), sen. 
parlamenta i Skupštine Kosova kao i saradnji Giuseppe Caforio (Partia Levog centra) i  g-din. 
između  drugih  institucija dveju zemalja.  U Giuseppe Maggio, parlamentarni sekretar i 
svom govoru,  Krasnići je istakao da  je Kosovo sekretar italijanske delegacije pri Parlamentarnoj 
stalno činilo kompromise, od  Rambujea do skupštini OEBS-a. . 
razgovora u Briselu, dok Srbija nije pokazala Delegacija je zahvalila g-dinu Krasnićiju na 
spremnost za implementaciju postignutih srdačnom dočeku i ujedno prenela pozdrave 
sporazuma.italijanskog homologa Gianfranko Fini. 

Članovi  delegacije su pokazali interesovanje za 
 Krasnići je takođe zahtevao od italijanskih intenzifikovanje odnosa između iIalijanskog 
parlamentaraca da utiču da Kosovo postane deo parlamenta i Skupštine Kosova, angažujući se za 
Parlamentarne skupštine OEBS-a, rekavši da će formiranje grupe prijatelstva između dva 
ubrzo biti formirana Grupa prijateljstva Kosovo parlamenta.  Italijanska delegacija je istakla da 
– Italija.                        razmatra modalitete kako bi Kosovo bilo  deo 

Generalne skupštine OEBS-a. U tom pravcu je 

Slike sa  rada konferencije (COSAP)
Kranići – Delegacija italijanskih parlamentaraca Generalne skupštine OEBS-a

Kosovo 

ravnopravno u procesu evropskih integracija    
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Sastanak Komisije za spoljne poslove 

sa delegacijom italijanskih parlamentaraca OEBS-a

Obostrani interes za produbljivanje saradnje između dve zemlje.
Da se pronađu mogućnosti da se čuje glas Kosova u Parlamentarnoj skupštini 
OEBS-a  
Kurti i Komisija za spoljne poslove pozvani su u službenu posetu Rimu             

Članovi Komisije za spoljne poslove Skupštine Parlamentarnoj skupštini OEBS-a i zamenik 

Republike Kosova održali su sastanak sa  predsednika ove skupštine   Migliori, izrazio je 

Italijanskom delegacijom Generalne skupštine interesovanje Italijanskog parlamenta za 

OEBS-a koju je predvodio    Rikardo Migliori, produbljivanje saradnje sa Skupštinom Kosova, a 

p r e d s e d n i k  o v e  d e l e g a c i j e  i  z a m e n i k  naročito  interesovanje Generalne skupštine 

predsedavajućeg ove skupštine.  OEBS-a da se čuje i glas Kosova o pitanjima koja 
Predsednik Komisije , Albin Kurti,  koji je se odnose na našu zemlju, ali i region. On je 
rukovodio ovim sastankom, zahvalio je potvrdio da njegova zemlja ima jedinstvenu  
italijanskom narodu i italijanskoj državi  na spoljnu politiku, koja podržava premise  za 
stalnoj podršci Kosovu i na priznavanju učlanjivanje u NATO, EU i značaj  postajanja 
nezavisnosti naše zemlje. On je govorio o faktora u  Sredozemlju.                                  
izazovima sa kojim se suočava nova država Pozdravljajući ulogu parlamentarne diplomatije 

Kosovo, kao i hitnu potrebu za ekonomski razvoj za međunarodno afirmisanje zemlje, Migliori, je 

zemlje, kao i  priznavanje i suverenosti. „Poslanici naveo potrebu da se formiraju  funkcionalne 

Skupštine Kosova mogu da imaju razlike po međuparlamentarne grupe prijateljstva i  ad-hoc 

pitanju  politika razvoja zemlje, ali mi smo grupe  koja  bi komunicirala sa  Generalnom 

jedinstveni u odnosu na evropske integracije“ , skupštinom OEBS-a, kao i  parlamentarnim 

rekao je Kurti. On je pozdravio ulogu OEBS-a na delegacijama zemalja članica, kako bi se čuo i glas 

Kosovu nakon rata, ali istakao je i poteškoće  Kosova ,koje će u skoroj budućnosti postati deo 

kada je  delovala kao III stup UNMIK-a. ove skupštine.

Predsedavajući Italijanske delegacije  u 

Sastanak Komisije za spoljne poslove sa delegacijom  italijanskih parlamentaraca   OEBS-a  

Sever Kosova sazvao Skupštinu na vanrednoj sednici

Skupština Republike Kosova, na vanrednoj sednici, održane dana   18.04.2012,  predsedavane 
od dr. Jakup Krasniqi, predsednik Skupštine, je raspravljala  u vezi sa stanjem na severu 
Kosova. Sednica je sazvana po zahtevu, potpisanog od strane 46 poslanika Parlamentarne grupe 
PDK-a, i drugih poslanika iz  redova vladajuće koalicije

Ministar unutrašnjih poslova,   Bajram Rexhepi, rrokaqiejt“ („Tri solitera“), koja je, takođe, demolirana 

situaciju bezbednosti na Kosovu je ocenio mirnom, od oko 200 srpskih protestanata, kao i za privremeno 

izuzimamući sever zemlje, gde situacija ostaje pod povlačenje patrole sa tog naselja. Rexhepi je naglasio da 

tenzijom u političkom planu, kao i  u planu bezbednosti. Policija raspolaže  dovoljno dokumentacijom o 

On je potvrdio da, i pored akcija kriminalaca, i  izvršiocima tog čina.
„Kosovska policija ima kapacitete i  autoritet  da paralelnih srpskih struktura, situacija se drži pod 
obezbeđuje život građana na severu“, garantovao je kontrolom od strane snaga bezbednosti na Kosovu 
ministar unutrašnjih poslova poslanicima Skupštine (Kosovska policija, EULEX i KFOR). Neposredno 
Kosova. On se izrazio da Vlada i Ministarstvo, koju on odgovornim o stanju na severu Kosova, Rexhepi je 
predvodi, principijelno je za koordinaciju sa EULEX-om nazvao državne institucije Srbije, opterećene  izbornom 
i KFOR-om da bi se uspostavio red i zakon na severu groznicom. On je u nastavku prezentirao celokupan 
zemlje, ali ako se to  ne dovodi  na potrebnom nivou, on pregled izvršenog zločina prema porodici Haradinaj, i 
je skrenuo pažnju da će tada preduzeti potrebne legalne konstatacije  eksperta  Kosovske policije o izvršenom 
mere da bi se  osigurao život i sloboda kretanja građana, zločinu: ubistvo  domaćina, Selvera, 38 godišnjaka i  
ali i da bi se ometalo održavanje lokalnih srpskih izvora, ranjavanja njegove dece,  od eksplozije sa 500 grama 
ako se  pokušava da se održavaju na Kosovu.           eksploziva. On je govorio i o uspostavljanju statičnog 
                          punkta (kontejnera) Kosovske policije, u naselju „Tre 

Obrazloženje Zahteva za vanrednu plenarnu sednicu činom prema porodici Selver Haradinaj. On je izrazio 

prezentirao je predsednik Parlamentarne grupe PDK-a, ubeđenje da će i ova parlamentarna rasprava uticati ta 

Adem Grabovci. On je naglasio da je pogoršano  stanje stanje na severu postavlja pod kontrolom i da se 

na severu Kosova zbog  kriminalnih akcija paralelnih obezbeđuje život građana, bez etničkih razlika, koji 

struktura Srbije, što je kulminiralo sa terorističkim tamo žive.

Govor ministra unutrašnjih poslova, Rexhepi
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Šef parlamentarne grupe KKR, Myzejene Selmani,  je svoju zabrinutost zbog činjenice da se pogoršavanje  

zatražila zajedničku akciju Vlade, EU – a, SAD- a stanja na severu  ne  daje  dovoljno utiske 

EULEX-a i KFOR-a, da prošire  svoje delovanje i na međunarodnom faktoru što su preuzeli odgovornost 

severu zemlje, radi sigurnosti građana i radi  za bezbednost na Kosovu i za vladavinu reda i 

rasvetljavanje zločina i drugih nezakonitih aktivnosti. zakona. On je zamolio predstavnike tih faktora da se 

Ona je skrenula pažnju da ako se pomeraju granice ne isprovocira strpljenje građana Kosova. 
U ime Vlade Kosova, sednici se obratio zamenik između Kosova i Srbije, to će skupo koštati celom 
premijera,  Hajredin Kuçi, koji je koncentrisao  na  Balkanu.  

Govoreći u ime Parlamentarne grupe SLS, akcije što je preduzela, i koje će biti preduzete od 

potpredsednik Skupštine, Petar Miletić, je izrazio strane  egzekutiva zemlje za stabilizaciju stanja na 

svoju zabrinutost  o načinu  kako se razgovara  o severu, za povećanje poverenje građana kod 

severu i o korišćenom jeziku koji, kako je on rekao, institucija Kosova, za razjašnjenje građanima o 

ima za cilj vređanje građana jedne narodnosti što živi njihovoj perspektivi i o državnom statusu Kosova. 

na Kosovu i upućivanje političkih i patriotskih „Legalne akcije koje ćemo preduzeti  treba da budu 

poruka. „Problem  bezbednosti na severu je samo prihvatljive od strane srpskih građana“, naglasio je 

refleksija nerešenog političkog problema tamo“, Kući, pozivajući EULEX i KFOR da budu  više aktivni 

potvrdio je on. na severu. Imajući u vidu izvršioce kriminalnih dela 
Albert Kinolli, šef Parlamentarne grupe 6+, je izrazio na severu, zamenik premijera 

Slika  iz sale tokom  vanredne sednice

„LDK s pažnjom  i zabrinutošću prati dešavanja na je, povlačenje korak po korak Vlade sa severa, nazvao 

severu zemlje“, rekao je šef ove parlamentarne grupe, kao promišljenom, naglašavajući da takozvani 

Ismet Beqiri. On je rekao da  stanje na severu nešto nije razgovori sa Srbijom samo što su ohrabrili srpske 

stabilizovano, kako je obećala Vlada sada već 7 godina, strukture na severu. S toga, on je zatražio: treba 

nego ista iz dana u dan se pogoršava. „Vlada ima prekinuti te razgovore, treba istražiti i  prekinuti 

utvrđene svoje obaveze, ali nedostaju joj rezultati i finansijske izvore ovih struktura. „Mira će biti jedino sa 

volja za ispunjavanje istih“, naglasio je Beqiri, koji se uspostavljanjem potpunog reciprociteta Kosova i 

izrazio i protiv razgovora sa Srbijom, na načinu kako Albanije sa Srbijom, rekao je Ymeri. 
Predsednik Parlamentarne grupe AAK, Ardian Gjini,  su se isti odvijali. „Stanovnici severa imaju potrebu za 
je tvrdio  da probleme nema samo na severu, nego  na bezbednost, imaju potrebu za  ruku države“, završio je 
celom Kosovu,  tvrdevši da je ova Vlada podbacila u on.

„U vreme kada su ilegalne srpske strukture ubijali svakom aspektu njenog delovanja, uz konstataciju da 

Albance i prognali ih  iz  njihove imovine, premijer stanje je gore od pre četiri godine, da paralelne 

Kosova, nastavio je njegova predavanja u Americi, bez strukture su  jače nego ikada, i da u Mitrovici ima 

da se seti šta se događa u zemlji“, rekao je predsednik manje Albanaca nego ranije, on je skrenuo pažnju da 

Parlamentarne grupe Vetëvendosje, Visar Ymeri, koji je  Kosovo riskira da izgubi  stogodišnju investiciju za 

ironizirao zakasnelo održavanje ove sednice, koja se nezavisnost, s toga, zatražio je ostavku Vlade. 

mogla blagovremeno sazvati od samog premijera. On 

Slika iz sale tokom vanredne sednice

Brojni poslanici, iz redova svih parlamentarnih grupa, koji su govorili na sednici, složili su se  o teškom stanju na 
severu zemlje, ali se razlikovali u njihovim stavovima o razlozima i uzročnicima tog stanja.

Poslanici opozicije, u bloku, stajali su  pri mišljenju  da Vlada Kosova, ne samo što je podbacila da 
obezbedi siguran ambijent na severu, i razvojnu perspektivu za tamošnje građane, nego su  tvrdili  da  
istoj nedostaje znanje, volja i posvećenost da to učini. Poslanici iz  vladajuće koalicije su naglasili  da 
stanje na severu je nasleđeno od nakon rata, i da za to su odgovorni sve minule Vlade,  celokupna 
politička klasa Kosova, kao i  međunarodni faktori na Kosovu koji su preuzeli odgovornost  za  
bezbednost i vladavine reda i zakona.

Skoro pred kraj debate, reč je uzeo premijer Kosova,  Hashim Thaçi,  koji je osigurao  poslanike i 

građane Kosova  da uz sve probleme na severu, nezavisnost i suverenitet Kosova su  zagarantovane. 

„Građani Kosova  i celog Balkana su doživeli suviše nasilja i trauma, s toga  dužnost odgovornih 

lidera je da iste zatvaraju a ne  da ih ožive“, naglasio je on. „Uspostavljanje reda i zakona na severu 

Kosova ne podrazumeva okupiranje  istih  od  Albanaca, niti asimilaciju, nego podrazumeva 

integraciju i bolji život za  građane“, izrazio se premijer. Međutim, kidnapiranje dva kosovskih 

policajaca, na teritoriji Kosova, nazvao je kažnjivim činom  od građana Kosova i  sveske javnosti. 

Ugrožavanje, bilo i jednog kvadratnog santimetra Kosova je  zaslužilo  odgovor prema srpskoj 

žandarmeriji,  izrazio se  izričit Thaçi. On je, međutim, optužio poslanike iz redova opozicije za 

podstrekavajuće izjave,  optuživanjem  za zločin  celu zajednicu,  kao što  slično postupa u 

Makedoniji protiv Albanaca nakon ubistva pet makedonskih građana. Kritike opozicije prema vladi  

je, međutim, ocenio kao izbornom  galamom.
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Tirana

Konferencija Parlamentarne Asambleje NATO -a

“Budna odbrana”

Na Konferenciji PA -  NATO-a,  učestvovale delegacije sekretara NATO-a dr. Karl Lamers, predsednik 

iz Albanije, Austrije, Bosne i Hercegovine, Bugarske, Parlamentarne asambleje NATO-a, g. David Hobbs, kao 

Grčke, Hrvatske, Mađarske, Italije, Makedonije, Crne i ambasadori akreditovani u Tirani, albanski ministri itd. 

Gore, Rumunije, Srbije, Slovenije i Turske. U toj U prvom danu konferencije,  pozdravni govor održala je 

konferenciji  učestvovala je i jedna delegacija iz predsednica Skupštine Albanije, g.-đa Jozefina Topalli,  

Skupštine Kosova,  u sastavu Xhavit Haliti, Sabri zatim premijer g. Sali Berisha, kao i  g. David Hobbs, 

Hamiti, Petar Miletić i Ahmet Isufi. generalni sekretar Parlamentarne asambleji NATO-a.
Prisutni, u toj konferenciji, bili i zamenik generalnog 

Tirana, 23.  april. Pod organizacijom Skupštine Albanije, u saradnji sa 
Parlamentarnom Asamblejom NATO-a, u Tirani, počela trodnevna konferencija s 
temom: „Mudra odbrana – saradnja i regionalna koordinacija između zemalja 
Jugoistočne Evrope, prikupljanje i  podela  aseta odbrane“.

Konferencija Parlamentarne Asambleje NATO-a.

Predsednik delegacije Skupštine Kosova, Xhavit Haliti, potpredsednik Skupštine Republike Kosova, 
uzeo reč na konferenciji „Mudra Odbrana“.

Kosovo  podržava ciljeve  NATO-a 

Osećam se počašćenim za prisustvo u ovoj konferenciji, i pomoć NATO-a.
Drugo, snage NATO-a nastavljaju  da budu prisutne i što mi je data mogućnost da govorim pred vama kao 
aktivne u podršci konsolidacije države, bezbednosti i predstavnik  delegaci je  Skupšt ine  Kosova u  
stabilnosti Kosova. Parlamentarnoj Asambleji NATO-a. U tom svojstvu, kao  

predstavnik najmlađe države, ne  samo  među zemljama 
Sastali smo se ovde u funkciji novog strateškog 

Jugoistočne Evrope, nego i šire,  želim staviti na videlo, 
koncepta NATO-a, da bi  postigli uspešno rešavanje 

na samom početku, dve posebnosti.
izazova 21. veka od lidera Alijanse na Samitu  u Čikagu. Prvo, Kosovo je dobilo slobodu uz snažnu i neposrednu  

U tom okviru, ova konferencija  ima za cilj  da se nosi doprinos da ona bude pod kontrolom. Vlada Kosova, 

sa limitiranim izvorima preko prikupljanja i s poštovanjem prema postignutim sporazumima u 

raspodele aseta odbrane, specijalizacije, saradnje, i Briselu, i željom za  sprovođenje  istih, ograničava se  

koordinacije na regionalnom nivou. u okviru deklarativnih reagovanja da bi se izbeglo 
Tretiranje i utvrđivanje efikasnih  puteva za svaki mogući incident sa srpskom manjinom, i 
realizaciju tog cilja na regionalnom nivou, mislim da svakog  nerazumevanja sa Beogradom. Ovo 
imaju, kao neophodan i neizbežan početak, suzdržavanje, osim odgovornosti državnih institucija 
normalizaciju i  poverljivosti u bilatelarnim i Kosova da sačuva mir i socijalno stabilnost,  
multileteralnim državnim odnosima. uslovljava se  i od  prisustva i međunarodne aktivne 
Ta  ista premisa, prisutna  i  aktivna u većini zemalja uloge. Srpska manjina poštuje,  da ne bi rekao  da se 
Jugoistočne Evrope,  ne prikazuje se takva u više podvrgava autoritetu KFOR-a. Srpska Vlada 
državama Zapadnog Balkana. priznaje samo KFOR,  ignorisanjem na taj način  

svakog  odbrambenog faktora Kosova.  U 
Mislim da nisu od velikog značaja razlozi o razlikama 

međuvremenu, zvanično se deklarisalo od strane 
između država regiona, jer je poznato da su istorijske, 

naših državnih autoriteta, i rado prihvaćeno na 
političke, geo-strateške, nego što su realne 

međunarodnom nivou da  tokom ove godine dolazi 
mogućnosti Kosova da doprinosi u prikupljanju i 

kraj nadgledane nezavisnosti Republike Kosova.
raspodeli aseta odbrane u funkciji „Mudre odbrane“. 

Deklariše se, i  traži se da ta zaštita postiže preko Nadam se  da ste me razumeli, tokom mog govora. 
regionalne saradnje između zemalja Jugoistočne Nastajao sam da prezentiram aktuelni status 
Evrope. Ali, u ovom regionu učestvuju i države koje Republike Kosova naspram suočavanjima sa  
nastavljaju da insistiraju u ne priznavanju države ograničenim izvorima preko  prikupljanja i raspodele 
Kosova. I, zbog loše sreće, sa ovim zemljama smo odbrambenih aseta, specijalizacije, saradnje i 
geografski i istorijski bliži nego sa jednim drugim koordinacije na regionalnom nivou. Imao sam, i 
brojem država regiona. nastavljam   imati mišljenje da  zaštita države Kosova 

je ugrožena spolja i iznutra. Ne pretendiram da 
Poznati su problematični odnosi između država, koja 

raspolažem ubedljivim argumentima,  ali  i ne želim 
su formirana nakon raspada Jugoslavije. Poznata je i 

da optužujem  nikoga za ovu situaciju. Ubeđen sam 
prisutnost snaga NATO-a na Kosovu i Bosni i 

da dotične državne institucije imaju  preduslove, 
Hercegovini, kao i razlozi tog prisustva. Poznati su i  

volju i sposobnost  da sačuvaju državnu stabilnost, 
preduzeti napori i koraci pod staranjem i 

mir i međudržavno razumevanje.
posredovanjem EU-a u izbegavanju konfliktnih 

situacija između Kosova i Srbije, za normalizaciju Na završetku mog govora želim naglasiti:  Danas, u 
naših odnosa. Takođe, poznati su i  negativni efekti ovoj konferenciji,  Republika Kosova nalazi  
demonstrativnog javljanja nacionalizma i ultra- mogućnost da se deklariše da je jedinstvena sa svim 
nacionalizma u stabilnosti i državni  prosperitet, kao i učesnicima u Nacrtu – deklaracije koja je nam 
među državni,  u pojedinim zemljama Zapadnog prezentirana.
Balkana, a posebno  između Kosova i Srbije.
Aktuelno, situacija  u severnoj Mitrovici je pod Hvala vam
pretnjama. KFOR i EULEX čine napore i daju 

Konferencija Parlamentarne Asambleje NATO-a.
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Balkana, a posebno  između Kosova i Srbije.
Aktuelno, situacija  u severnoj Mitrovici je pod Hvala vam
pretnjama. KFOR i EULEX čine napore i daju 

Konferencija Parlamentarne Asambleje NATO-a.
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Završava se rad  Ad - hok  Komisije za ustavne amandmane

P r e d s e d n i k , s a d a v e ć od n a r od a

Predsednik Komisije za amandamentiranje Ustava Republike Kosova, g. Arsim Bajrami, u 
društvu potpredsednice te komisije, .-đe Vjosa Osmani, na svečan način predao 
predsedniku Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi, celokupnu završnu 
dokumentacije Ad – hok Komisije, koja će, sada već, omogućiti neposredan izbor 
Predsednika.

Sastao se Nacionalni savet za Evropske integracije 

Budućnsot regije u Ujedinjenoj evropi – garancija za život u miru i blagostanju

 Nacionalni savet za evropske integracije 

Predsednik Skupštine Republike 

Kosova, dr. Jakup Krasniqi, 

učestvovao je u susretu 

inauguracije Nacionalnog saveta za 

evropske integracije, pod 

predsedavanjem predsednice 

Republike Kosova, Atifete Jahjaga. 

Tom povodom predsednik 

Skupštine se prisutnima obratio 

ovim rečima:  

Od početka sprovođenja ideje Evropske unije, sada već 60 sektorijalni sastanci u okviru procesa Stabilizacije - 

godina ranije, Evropa je sebi donela mir i održivu bezbednost, pridruživanje, popisivanje zajedničkih projekata sa 

stabilnost, demokratski razvoj i snažan ekonomski rast. U Albanijom i Makedonijom za pograničnu saradnju i 

brojnim evropskim zemljama, ne učlanjene u toj uniji, Sporazum sa Srbijom o integrisanom menadžiranju granica, 

obuhvatajući i našu regiju, vraćeni su ideali za integraciju istih imenovanje gospodina Zhbogar za specijalnog predstavnika i 

u Evropi, kao mogućnost stabilnosti, saradnje i prosperiteta. šefa Kancelarije EU-a na Kosovu, kao i obećanja za razjašnjenje 

Proces Stabilizacije - pridruživanja, je omogućio velike evropske perspektive Kosova, kontraktualnih odnosa, proces 

transformacije u zemljama regiona, u promenilo filozofiju u liberalizacije viza itd.

U januaru mesecu 2008. godine u Skupštini Kosova, formirana njihovim politikama, donevši ih bliže Evropi i uz 

je Komisija za evropske integracije, koja je pripremila za konsolidaciju krhke demokratije. Politička filozofija Evropske 

usvajanje strateške dokumente za evropske integracije, i unije je suživot i rešavanje svih problema mirnim putem i 

planove delovanja za sprovođenje istih. Održani su četiri demokratskim sredstvima. Budućnost našeg regiona u 

redovna sastanka između Evropskog parlamenta i Kosova, Ujedinjenoj Evropi, ne znači samo ulazak u porodici 

pre proglašenja nezavisnosti, i pet drugih nakon proglašenja.integrisanih naroda, nego i garancija za jedan život u miru i 
Zadnji sastanak, pre deset dana, u Strasburu, ponovno blagostanju.
potvrdio avanzirani stav Evropskog parlamenta naspram Republika Kosova, uz potpuni konsenzus, je životno 

Kosova i njegove nezavisnosti, te je produbio odlične odnose opredeljena za Euro- atlantske integracije. Sa Evropom i 

između Evropskog parlamenta i Skupštine Kosova.zapadom uopšte nas povezuje prošlost, današnjost i povezaće 
Želim da se zahvalim, još jednom, g. Shtefan Fyle, komesar za nas još više naša budućnost. Evropske vrednosti na Kosovu 
proširenje i politike susedstva u Evropskoj komisiji, za imaju duži život, ali proces približavanja sa Evropskom 
njegovu učešće na tom sastanku, i za njegovu odličnu unijom, zvanično je počeo u novembru 2002. godine, preko 
prezentaciju. Skupština Kosova je usvojila jedan zakonski Pratećeg mehanizma za Stabilizaciju - pridruživanje.
okvir, u skladu sa evropskim standardima, pretvorivši se na Od tog vremena, na Kosovu i za Kosovo, dogodili su se 

taj način u značajan faktor evropske integracije Kosova.značajni događaji za njegovo evropsko integrisanje, kao Samit 
Današnje proglašenje o formiranju još jednog nacionalnog u Solunu, početak Evropskog partnerstva za Kosovo, 
mehanizma Kosova za evropske integracije, dokazuje otvaranje Kancelarije za veze Evropske Komisije na Kosovu, 
posvećenost naših institucija u tom toliko značajnom procesu izrada i objavljivanje Izveštaja o progresu Evropske komisije 
za današnjicu i za budućnost naše zemlje. Svesni smo za velik i za Kosovo, spremnost EU-a za asistenciju u ekonomski i 
kompleksan posao kojeg imamo pred sobom za ispunjavanje politički razvoj Kosova, Misija za vladavinu zakona na 
evropskih standarda, političkih kriterijuma, ekonomskih i Kosovu (EULEX, i Kancelarija specijalnog predstavnika EU-a, 
instrumenata, utvrđenih već od Kopenhagena, Zagreba, Plan za Evropsku integraciju 2008 -2010, konferencija 
Soluna i td, ali jedno organizovanje i stalna svestrana donatora za Kosovo, predvođena od Evropske komisije, 
koordinacija će omogućiti da san kosova i njegovih građane početak procesa za liberalizaciju viza za Kosovo, dijalog 
bude realizovan.Procesa Stabilizacije - pridruživanja, usvajanje od strane 
Kosovo zaslužuje i biće dostojanstven član integrisane Vlade Strateških prioriteta za Evropske integracije, osnivanje 
evropske porodice. On ne treba biti više ničiji talac.Ministarstva za evropske integracije, početak priprema za 
Hvalatrgovinski sporazum između EU-a i Kosova, brojni 

20 21SKUPŠTINA SKUPŠTINA



Završava se rad  Ad - hok  Komisije za ustavne amandmane

P r e d s e d n i k , s a d a v e ć od n a r od a

Predsednik Komisije za amandamentiranje Ustava Republike Kosova, g. Arsim Bajrami, u 
društvu potpredsednice te komisije, .-đe Vjosa Osmani, na svečan način predao 
predsedniku Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi, celokupnu završnu 
dokumentacije Ad – hok Komisije, koja će, sada već, omogućiti neposredan izbor 
Predsednika.

Sastao se Nacionalni savet za Evropske integracije 

Budućnsot regije u Ujedinjenoj evropi – garancija za život u miru i blagostanju

 Nacionalni savet za evropske integracije 

Predsednik Skupštine Republike 

Kosova, dr. Jakup Krasniqi, 

učestvovao je u susretu 

inauguracije Nacionalnog saveta za 

evropske integracije, pod 

predsedavanjem predsednice 

Republike Kosova, Atifete Jahjaga. 

Tom povodom predsednik 

Skupštine se prisutnima obratio 

ovim rečima:  

Od početka sprovođenja ideje Evropske unije, sada već 60 sektorijalni sastanci u okviru procesa Stabilizacije - 

godina ranije, Evropa je sebi donela mir i održivu bezbednost, pridruživanje, popisivanje zajedničkih projekata sa 

stabilnost, demokratski razvoj i snažan ekonomski rast. U Albanijom i Makedonijom za pograničnu saradnju i 

brojnim evropskim zemljama, ne učlanjene u toj uniji, Sporazum sa Srbijom o integrisanom menadžiranju granica, 

obuhvatajući i našu regiju, vraćeni su ideali za integraciju istih imenovanje gospodina Zhbogar za specijalnog predstavnika i 

u Evropi, kao mogućnost stabilnosti, saradnje i prosperiteta. šefa Kancelarije EU-a na Kosovu, kao i obećanja za razjašnjenje 

Proces Stabilizacije - pridruživanja, je omogućio velike evropske perspektive Kosova, kontraktualnih odnosa, proces 

transformacije u zemljama regiona, u promenilo filozofiju u liberalizacije viza itd.

U januaru mesecu 2008. godine u Skupštini Kosova, formirana njihovim politikama, donevši ih bliže Evropi i uz 

je Komisija za evropske integracije, koja je pripremila za konsolidaciju krhke demokratije. Politička filozofija Evropske 

usvajanje strateške dokumente za evropske integracije, i unije je suživot i rešavanje svih problema mirnim putem i 

planove delovanja za sprovođenje istih. Održani su četiri demokratskim sredstvima. Budućnost našeg regiona u 

redovna sastanka između Evropskog parlamenta i Kosova, Ujedinjenoj Evropi, ne znači samo ulazak u porodici 

pre proglašenja nezavisnosti, i pet drugih nakon proglašenja.integrisanih naroda, nego i garancija za jedan život u miru i 
Zadnji sastanak, pre deset dana, u Strasburu, ponovno blagostanju.
potvrdio avanzirani stav Evropskog parlamenta naspram Republika Kosova, uz potpuni konsenzus, je životno 

Kosova i njegove nezavisnosti, te je produbio odlične odnose opredeljena za Euro- atlantske integracije. Sa Evropom i 

između Evropskog parlamenta i Skupštine Kosova.zapadom uopšte nas povezuje prošlost, današnjost i povezaće 
Želim da se zahvalim, još jednom, g. Shtefan Fyle, komesar za nas još više naša budućnost. Evropske vrednosti na Kosovu 
proširenje i politike susedstva u Evropskoj komisiji, za imaju duži život, ali proces približavanja sa Evropskom 
njegovu učešće na tom sastanku, i za njegovu odličnu unijom, zvanično je počeo u novembru 2002. godine, preko 
prezentaciju. Skupština Kosova je usvojila jedan zakonski Pratećeg mehanizma za Stabilizaciju - pridruživanje.
okvir, u skladu sa evropskim standardima, pretvorivši se na Od tog vremena, na Kosovu i za Kosovo, dogodili su se 

taj način u značajan faktor evropske integracije Kosova.značajni događaji za njegovo evropsko integrisanje, kao Samit 
Današnje proglašenje o formiranju još jednog nacionalnog u Solunu, početak Evropskog partnerstva za Kosovo, 
mehanizma Kosova za evropske integracije, dokazuje otvaranje Kancelarije za veze Evropske Komisije na Kosovu, 
posvećenost naših institucija u tom toliko značajnom procesu izrada i objavljivanje Izveštaja o progresu Evropske komisije 
za današnjicu i za budućnost naše zemlje. Svesni smo za velik i za Kosovo, spremnost EU-a za asistenciju u ekonomski i 
kompleksan posao kojeg imamo pred sobom za ispunjavanje politički razvoj Kosova, Misija za vladavinu zakona na 
evropskih standarda, političkih kriterijuma, ekonomskih i Kosovu (EULEX, i Kancelarija specijalnog predstavnika EU-a, 
instrumenata, utvrđenih već od Kopenhagena, Zagreba, Plan za Evropsku integraciju 2008 -2010, konferencija 
Soluna i td, ali jedno organizovanje i stalna svestrana donatora za Kosovo, predvođena od Evropske komisije, 
koordinacija će omogućiti da san kosova i njegovih građane početak procesa za liberalizaciju viza za Kosovo, dijalog 
bude realizovan.Procesa Stabilizacije - pridruživanja, usvajanje od strane 
Kosovo zaslužuje i biće dostojanstven član integrisane Vlade Strateških prioriteta za Evropske integracije, osnivanje 
evropske porodice. On ne treba biti više ničiji talac.Ministarstva za evropske integracije, početak priprema za 
Hvalatrgovinski sporazum između EU-a i Kosova, brojni 

20 21SKUPŠTINA SKUPŠTINA



Avrupa Entegrasyonu Komisyonu, elde edilen ilerlemeyle ilgili bakanlıkların etkin bir şekilde 
gözetlenmesini başlattı. Sözkonusu Komisyon, elde edilen ilerlemenin değerlendirmesini 
Avrupa günemine göre yapacaktır. Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanının belirttiğine 
göre bu, Kosova Meclisi tarafından bu yıl için ilk raporun hazırlanmasına bağlıdır. 

Komisija za evropske integrcije poziva da izveštavaju: 

Zamenik premijera i ministar pravde, dr. Hajredin Kuçi, sudije i tužioce. Popravna služba se suočava sa poteškoćama za 

izveštavao je u komisiji za Evropske integracije. Tom prilikom obezbeđenje fondova  za opravke, ali  prosećno su uslovi u toj 

on je rekao da su izvršene promene u nadležnsotima i sastavu službi približno zemljama regije. 
Govoreći o novom Krivičnom zakoniku, on je objasnio da MP sudija u posebnoj komori i da je smanjen broj sudija EULEX-a, 
putem dopisa je zahtevao od Komisije za zakonodavstvo da se ali povećan je broj domaćih sudija.  U nastavku je rekao da MP 
briše član 37 i modificira član 38, koji se odnose na rad vrši napore da stvara bolje uslove za sudstvo ali je istakao ne 
novinara.  Odgovorivši na pitanja članova komisije, ministar funkcionisanje sudova na severu utiče na kršenje osnovnih 
Kuçi e rekao da MP čini napore da stvara bolje uslove za ljudskih prava i sloboda: „što se tiče Izveštaja progresa  za 2011, 
funkcionisanje sudova i tužilaštva za obavljanje svoj zadataka o kao Ministarstvo pravde zadovoljni smo sa pozitivnim 
zakonskoj infrastrutkuri, u sklopu sistema pravde kako bi dali promenama, ali normalno da ima još izazova. Preduzeli smo 
svoj doprinos da se poboljša vladavina reda i zakona, u skladu korake u MP i u potpunoj koordinaciji  za oblast zakona i reda 
sa standardima koji se zahtevaju za evropske integracije i koji sa EULEX-om, s obzirom da smo u bordu za vladavinu  reda i 
su funkcionalni za Kosovu i njenih građana.zakona, gde osim predstavnika EULEX-a učestvuju i 

predstavnici Američke ambasade i Evropske komisije. Prema 
Članovi Komisije, Lutfi Haziri,  Blerim Shala, Vjosa Osmani, tome, poseban fokus u ovom bordu odnosi se na Izveštaj  
Albert Kinolli dhe Blerta Deliu, zahtevali su mnoga objašnjenja progresa EK“, rekao je na početku g.din Hajredin Kuçi, u toku 
od ministra sa posebnim naglaskom po pitanju sudova na izveštavanja pred Komisijom za evropske integracije. 
severu i međunarodnom prisustvu u pravosuđu , o zaštićenim Ministar Kuçi je rekao da su u prošloj godini izvršene promene 
svedocima kao i o procesu okončanja nadziranja nezavisnosti u nadležnostima i sastavu sudija u posebnoj komori, smanjen je 
itd. broj sudija EULEX-a i pvećan je broj domaćih sudija. 
O funkcionisanju sudova u celini na Kosovu ministar je istakao Preduzeti su posebni koraci u sektoru za sudske integracije i da 
da je Ministarstvo pravde  odredilo tri uslova i to: da sistem ovaj sektor u celini je prebačen u Pravosudnom savetu Kosova, 
bude jedinstven na celoj teritoriji Republike Kosova, da bude kako bi bio efikasniji. 
primenljivi zakona jednako u celoj zemlji kao i da bude Nacrt zakona o Akademiji pravde, Nacrt zakona o državnoj 
jedinstvene  hijerarhije imenovanja sudija i tužioca od strane  advokaturi, izmene i dopune Zakona o izvršnoj proceduri, 
KPS. On je dodao da nefunkcionisanje sudova na severu utiče Nacrt zakona o izvršenju  krivičnih sankcija, Nacrt zakona o 
na kršenju osnovnih ljudskih prava i sloboda. Što se tiče konfiskaciji imovine stečene krivičnim delom, izmene i dopune 
procesa završetka nadzora nezavisnosti, on je rekao da će Nacrta zakona krivične procedure, izmene Nacrt zakona o 
prisustvo međunarodne civilne misije  završiti  u toku ove noterstvu, Nacrt zakona o  prekršaju, izmene i dopune Nacrt 
godine, dok u tranziciji ostaje prisustvo EULEX-a. zakona o sudovima, zakona o pravosudnom savetu Kosova, o 

tužilačkom savetu u državnom tužilaštvu kao i specijalnom 
Predsednik Komisije za evropske integracije, Lutfi Haziri je tužilaštvu Republike Kosova, to su zakoni koji su predviđeni za 
objasnio da će komisija podneti plenarnoj sednici Akcioni plan  procesuisanje u toku ove godine. 
koji je realizovan u prvom tromesečju, da se vidi progres i g. Kuçi  zahtevao je podršku ove komisije, kako bi u Ustavnoj 
izazovi koje ovo ministarstvo identifikovalo.komisiji  unosi i član kojim se predviđa Zakon o amnestiju.

On je istakao da MP počelo sa stvaranjem boljih uslova za 

Ministar pravde Kuçi – Komisija za evropske integracije 

Ministra pravde dr. Hajredin Kuçi  
Skupština je ozvaničila osnivanje 
Kancelarije za parlamentarna istraživanja

Na jednom zajedničkom susretu predsednika jedna prava snaga", rekao je Dean. Služba za 

parlamentarnih komisija, kome je prisustvovao i parlamentarna istraživanja će omogućiti poslanicima i 

predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, i član Borda Skupštini da imaju u ruke potrebne informacije, rekao je 

NDI-a, Howard Dean, ozvaničeno je danas osnivanje on. U nastavku, Dean se osvrnuo na rad Skupštine od 

Kancelarije za parlamentarna istraživanja. Govoreći o njegove posete u prošloj godini. „Vi gradite jednu odličnu 

značaju ove kancelarije, čelnik Skupštine se na početku demokratiju ovde i vi radite veoma dobro", rekao je on. 

zahvalio NDI-u i USAID-u, Američkoj ambasadi i drugim O planovima administracije govorio je sekretar Skupštine, 

institucijama koje su pomogle Skupštinu Kosova u Ismet Krasniqi. On je tim povodom istakao permanentna 

procesu izgradnje i demokratizacije parlamentarnog angažovanja za unapređenjem profesionalnih kapaciteta 

života na Kosovu. Ova pomoć, rekao je on, umnogome je administracije, kako bi se uspešno suočila sa zahtevima 

unapredila rad Skupštine, a u nastavku naših angažovanja poslanika. Što se Kancelarije za parlamentarna istraživanja 

za osnaživanjem Skupštine i njenih kapaciteta, kako tiče, sekretar Skupštine je informisao da će se njeno osoblje 

političkih, takođe i profesionalnih, Skupština je bila na početku sastojati od četiri članova, koji će početi sa 

usredsređena u 3 glavne oblasti: osnaživanje Skupštine radom od 1. avgusta, dok će početkom septembra biti 

politički, osnaživanje profesionalnih kapaciteta spremni da primaju zahteve za istraživanje, prema 

administracije i povećanje transparentnosti. Što se p o t r e b a m a  p o s l a n i k a  i  S k u p š t i n e .  

Kancelarije za parlamentarna istraživanja tiče, čelnik Sekretar Skupštine, je takođe, rekao da će se osoblje ove 

Skupštine je ocenio istu od posebnog značaja i izrazio kancelarije popunjavati u kontinuitetu, dok ne bude 

uverenje da će to uticati na donošenju kvalitetnijih zakona, spremna da se suočava sa zahtevima koji će joj se 

dok će poslanici preko iste biti brže i tačnije informisani o adresirati.
O aktivnostima Zakonskog departmana, prisutne je materiji koja će im zainteresovati. „Kancelarija za 
informisao direktor ovog Departmana, Daut Beqiri. Ovaj parlamentarna istraživanja očekuje se da bude popunjena 
departman, rekao je on, pruža pravne savete i informacije novim osobljem i broj njenih zvaničnika će se povećati u 
za poslanike i članove komisija. Beqiri, je takođe, rekao da kontinuitetu, kako bi bila u funkciji ispunjavanja zahteva 
je do sada ovaj departman uspešno obavio svoje obaveze Skupštine i poslanika", rekao je Predsednik Parlamenta 
prema poslanicima. O značaju ove kancelarije govorili su i Krasniqi. Čelnik Skupštine je, u nastavku, govorio o 
poslanici, odnosno predsedavajući komisija, Albin Kurti, objektivima i radu Skupštine, pri čemu je podsetio da se u 
Armend Zemaj, Florin Krasniqi i Ali Sadriu. Oni su toku godine u Skupštini Kosova usvajaju do 100 zakona. 

Predstavnik NDI-a, Howard Dean je, govoreći o značaju čestitali otvaranje ove kancelarije i izrazili uverenje da će 

ove kancelarije, na početku uputio čestitke povodom ista biti u funkciji boljeg i efikasnijeg rada komisija. Isto 

njenog osnivanja. „Ovo je jedna posebna mogućnost za mišljenje su izneli i predstavnici Instituta GAP i 

parlamentarne demokratije da se legislativnoj grani pruža predstavnici Centra za politiku i zagovaranje.

Pogled sa susreta

Ovo je jedna posebna mogućnost za parlamentarne demokratije da se legislativnoj 
grani pruža jedna prava snaga", rekao je Dean. 
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Avrupa Entegrasyonu Komisyonu, elde edilen ilerlemeyle ilgili bakanlıkların etkin bir şekilde 
gözetlenmesini başlattı. Sözkonusu Komisyon, elde edilen ilerlemenin değerlendirmesini 
Avrupa günemine göre yapacaktır. Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanının belirttiğine 
göre bu, Kosova Meclisi tarafından bu yıl için ilk raporun hazırlanmasına bağlıdır. 

Komisija za evropske integrcije poziva da izveštavaju: 

Zamenik premijera i ministar pravde, dr. Hajredin Kuçi, sudije i tužioce. Popravna služba se suočava sa poteškoćama za 

izveštavao je u komisiji za Evropske integracije. Tom prilikom obezbeđenje fondova  za opravke, ali  prosećno su uslovi u toj 

on je rekao da su izvršene promene u nadležnsotima i sastavu službi približno zemljama regije. 
Govoreći o novom Krivičnom zakoniku, on je objasnio da MP sudija u posebnoj komori i da je smanjen broj sudija EULEX-a, 
putem dopisa je zahtevao od Komisije za zakonodavstvo da se ali povećan je broj domaćih sudija.  U nastavku je rekao da MP 
briše član 37 i modificira član 38, koji se odnose na rad vrši napore da stvara bolje uslove za sudstvo ali je istakao ne 
novinara.  Odgovorivši na pitanja članova komisije, ministar funkcionisanje sudova na severu utiče na kršenje osnovnih 
Kuçi e rekao da MP čini napore da stvara bolje uslove za ljudskih prava i sloboda: „što se tiče Izveštaja progresa  za 2011, 
funkcionisanje sudova i tužilaštva za obavljanje svoj zadataka o kao Ministarstvo pravde zadovoljni smo sa pozitivnim 
zakonskoj infrastrutkuri, u sklopu sistema pravde kako bi dali promenama, ali normalno da ima još izazova. Preduzeli smo 
svoj doprinos da se poboljša vladavina reda i zakona, u skladu korake u MP i u potpunoj koordinaciji  za oblast zakona i reda 
sa standardima koji se zahtevaju za evropske integracije i koji sa EULEX-om, s obzirom da smo u bordu za vladavinu  reda i 
su funkcionalni za Kosovu i njenih građana.zakona, gde osim predstavnika EULEX-a učestvuju i 

predstavnici Američke ambasade i Evropske komisije. Prema 
Članovi Komisije, Lutfi Haziri,  Blerim Shala, Vjosa Osmani, tome, poseban fokus u ovom bordu odnosi se na Izveštaj  
Albert Kinolli dhe Blerta Deliu, zahtevali su mnoga objašnjenja progresa EK“, rekao je na početku g.din Hajredin Kuçi, u toku 
od ministra sa posebnim naglaskom po pitanju sudova na izveštavanja pred Komisijom za evropske integracije. 
severu i međunarodnom prisustvu u pravosuđu , o zaštićenim Ministar Kuçi je rekao da su u prošloj godini izvršene promene 
svedocima kao i o procesu okončanja nadziranja nezavisnosti u nadležnostima i sastavu sudija u posebnoj komori, smanjen je 
itd. broj sudija EULEX-a i pvećan je broj domaćih sudija. 
O funkcionisanju sudova u celini na Kosovu ministar je istakao Preduzeti su posebni koraci u sektoru za sudske integracije i da 
da je Ministarstvo pravde  odredilo tri uslova i to: da sistem ovaj sektor u celini je prebačen u Pravosudnom savetu Kosova, 
bude jedinstven na celoj teritoriji Republike Kosova, da bude kako bi bio efikasniji. 
primenljivi zakona jednako u celoj zemlji kao i da bude Nacrt zakona o Akademiji pravde, Nacrt zakona o državnoj 
jedinstvene  hijerarhije imenovanja sudija i tužioca od strane  advokaturi, izmene i dopune Zakona o izvršnoj proceduri, 
KPS. On je dodao da nefunkcionisanje sudova na severu utiče Nacrt zakona o izvršenju  krivičnih sankcija, Nacrt zakona o 
na kršenju osnovnih ljudskih prava i sloboda. Što se tiče konfiskaciji imovine stečene krivičnim delom, izmene i dopune 
procesa završetka nadzora nezavisnosti, on je rekao da će Nacrta zakona krivične procedure, izmene Nacrt zakona o 
prisustvo međunarodne civilne misije  završiti  u toku ove noterstvu, Nacrt zakona o  prekršaju, izmene i dopune Nacrt 
godine, dok u tranziciji ostaje prisustvo EULEX-a. zakona o sudovima, zakona o pravosudnom savetu Kosova, o 

tužilačkom savetu u državnom tužilaštvu kao i specijalnom 
Predsednik Komisije za evropske integracije, Lutfi Haziri je tužilaštvu Republike Kosova, to su zakoni koji su predviđeni za 
objasnio da će komisija podneti plenarnoj sednici Akcioni plan  procesuisanje u toku ove godine. 
koji je realizovan u prvom tromesečju, da se vidi progres i g. Kuçi  zahtevao je podršku ove komisije, kako bi u Ustavnoj 
izazovi koje ovo ministarstvo identifikovalo.komisiji  unosi i član kojim se predviđa Zakon o amnestiju.

On je istakao da MP počelo sa stvaranjem boljih uslova za 

Ministar pravde Kuçi – Komisija za evropske integracije 

Ministra pravde dr. Hajredin Kuçi  
Skupština je ozvaničila osnivanje 
Kancelarije za parlamentarna istraživanja

Na jednom zajedničkom susretu predsednika jedna prava snaga", rekao je Dean. Služba za 

parlamentarnih komisija, kome je prisustvovao i parlamentarna istraživanja će omogućiti poslanicima i 

predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, i član Borda Skupštini da imaju u ruke potrebne informacije, rekao je 

NDI-a, Howard Dean, ozvaničeno je danas osnivanje on. U nastavku, Dean se osvrnuo na rad Skupštine od 

Kancelarije za parlamentarna istraživanja. Govoreći o njegove posete u prošloj godini. „Vi gradite jednu odličnu 

značaju ove kancelarije, čelnik Skupštine se na početku demokratiju ovde i vi radite veoma dobro", rekao je on. 

zahvalio NDI-u i USAID-u, Američkoj ambasadi i drugim O planovima administracije govorio je sekretar Skupštine, 

institucijama koje su pomogle Skupštinu Kosova u Ismet Krasniqi. On je tim povodom istakao permanentna 

procesu izgradnje i demokratizacije parlamentarnog angažovanja za unapređenjem profesionalnih kapaciteta 

života na Kosovu. Ova pomoć, rekao je on, umnogome je administracije, kako bi se uspešno suočila sa zahtevima 

unapredila rad Skupštine, a u nastavku naših angažovanja poslanika. Što se Kancelarije za parlamentarna istraživanja 

za osnaživanjem Skupštine i njenih kapaciteta, kako tiče, sekretar Skupštine je informisao da će se njeno osoblje 

političkih, takođe i profesionalnih, Skupština je bila na početku sastojati od četiri članova, koji će početi sa 

usredsređena u 3 glavne oblasti: osnaživanje Skupštine radom od 1. avgusta, dok će početkom septembra biti 

politički, osnaživanje profesionalnih kapaciteta spremni da primaju zahteve za istraživanje, prema 

administracije i povećanje transparentnosti. Što se p o t r e b a m a  p o s l a n i k a  i  S k u p š t i n e .  

Kancelarije za parlamentarna istraživanja tiče, čelnik Sekretar Skupštine, je takođe, rekao da će se osoblje ove 

Skupštine je ocenio istu od posebnog značaja i izrazio kancelarije popunjavati u kontinuitetu, dok ne bude 

uverenje da će to uticati na donošenju kvalitetnijih zakona, spremna da se suočava sa zahtevima koji će joj se 

dok će poslanici preko iste biti brže i tačnije informisani o adresirati.
O aktivnostima Zakonskog departmana, prisutne je materiji koja će im zainteresovati. „Kancelarija za 
informisao direktor ovog Departmana, Daut Beqiri. Ovaj parlamentarna istraživanja očekuje se da bude popunjena 
departman, rekao je on, pruža pravne savete i informacije novim osobljem i broj njenih zvaničnika će se povećati u 
za poslanike i članove komisija. Beqiri, je takođe, rekao da kontinuitetu, kako bi bila u funkciji ispunjavanja zahteva 
je do sada ovaj departman uspešno obavio svoje obaveze Skupštine i poslanika", rekao je Predsednik Parlamenta 
prema poslanicima. O značaju ove kancelarije govorili su i Krasniqi. Čelnik Skupštine je, u nastavku, govorio o 
poslanici, odnosno predsedavajući komisija, Albin Kurti, objektivima i radu Skupštine, pri čemu je podsetio da se u 
Armend Zemaj, Florin Krasniqi i Ali Sadriu. Oni su toku godine u Skupštini Kosova usvajaju do 100 zakona. 

Predstavnik NDI-a, Howard Dean je, govoreći o značaju čestitali otvaranje ove kancelarije i izrazili uverenje da će 

ove kancelarije, na početku uputio čestitke povodom ista biti u funkciji boljeg i efikasnijeg rada komisija. Isto 

njenog osnivanja. „Ovo je jedna posebna mogućnost za mišljenje su izneli i predstavnici Instituta GAP i 

parlamentarne demokratije da se legislativnoj grani pruža predstavnici Centra za politiku i zagovaranje.

Pogled sa susreta

Ovo je jedna posebna mogućnost za parlamentarne demokratije da se legislativnoj 
grani pruža jedna prava snaga", rekao je Dean. 
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“Epopea OVK-a”

Dukađin

Epopeje u   Prekazu i Glođanu  nadahnuli i   mobilizirali borce za konačne pobedonosne borbe 
Kao jučer u ratu i danas u miru, veliki zadaci  prema zemlji se izvrše  ujedinjenim snagama, jer 
ideal za  domovinu je jedan   

Reč predsednika Skupštine u manifestaciji “Epopea   OVK-a u Dukađinu”.

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup mart 1998. godine, označava jednog od vrhunskih 

Krasniqi, prisustvovao je danas manifestaciji događaja borbe OVK, koji će i danas i uvek održati 

„Epopeja OVK u Dukađinu". živom naše osećanje zakonitog ponosa o slavi 
Tim povodom, predsednik Skupštine Krasniqi se boraca, ali i bol o vrhovnom požrtvovanju koje je 
prisutnima obratio sledećim rečima: „ trebalo da oni čine za jedno prirodno pravo čoveka 
Poštovane porodice palih boraca 

nacije. Godinu dana kasnije, 24. marta 1999. godine, 
Poštovana porodico Haradinaj

snage NATO-a, na čelo sa SAD-om, intervenisale 
Poštovani Rifat Jashari

su na Kosovu, kako bi zaustavile i konačno 
Poštovani veterani rata OVK

proterale ubilačku mašinu našeg vekovnog 
Poštovani učesnici 

osvajača. Ovaj čin solidarnosti i humanosti naših 
Dame i gospodo

prijatelja ostaće u sećanju današnjih i budućih 
 

pokolenja Kosova, koja će očuvati osećanje Okupila nas je na ovom mestu junaštva i slavne 
doživotne zahvalnosti i prijateljstva isklesane u albanske tradicije, godišnjica Epopeje OVK u 
teškim časovima naše najnovije istorije. Dukagjini, i večno poštovanje palih boraca u oltaru 
Heroizam junaka Glođana i Dukagjini je slobode, okupljao nas je 24. mart, dan udruživanja 
popunjavao stranice slavne u istoriji Kosova. oružja naših boraca za slobodu sa NATO-m, 
Dukagjini je dao istaknute vojnike i komandante najvećom vojnom alijansom koju je čovečanstvo 
OVK, ne samo u ove i za ove krajeve, nego za celo poznavao.
Kosovo i Albaniju. Mnogi od njih su pali na polju Mart 1998. godine sa njegovim epopejama u 
časti, kao Luan i Shkelzen, Edmond i Salih, Bekim i Prekazu i Glođane dao je duha i snagu našoj 
Bedri, Xhemail i Agim, i mnogi drugi pali za pravednoj oslobodilačkoj borbi, nadahnuo je i 
slobodu, koji nikada neće umreti. Jedna izreka mobilisao na desetine hiljada boraca za konačne i 
kaže, heroji, isto kao i umetnička dela, izgledaju pobedničke bitke. U našem istorijskom sećanju, 24. 

Na sednici Komisije za evropske integracije, koju je da za svaki postupak  zahteva se koordinacija sa 

predsedavao predsednik Lutfi Haziri, izveštavao je međunarodnim faktorom, i govorio je o postupcima 

ministar unutrašnjih poslova Bajram Rexhepi.  koje je preduzeo MUP u vezi sa ilegalnim 
U toku susreta od ministra su tražena mnoga aktivnostima MUP-a Srbije na severu Kosova. 
objašnjenja o postignutom progresu u tom Ima velik broj policajaca koji svoju dužnost obavljaju  

ministarstvu,  sa posebnim naglaskom za uz privržensot, ali ima i  lica koji su ostali u službi iz 

angažovanje  u  bezbednost i  dokumenata ,  prošlosti. Ministar je istakao da je bilo preduzetih 

integrisanom menadžiranje granica, o politikama akcija u tom delu i akcija će biti i u buduće. On je 

migracije kao i o ostalim konkretnim angažmanima rekao da se u saradnji sa EULEX-om vrše evidencije 

ovog ministarstva. i reforme za poštovanje komandnog lanca. „ovaj 
U toku izveštavanja ministar Rexhepi, na početku je proces je naš visoki prioritet, kako bi policija obavila 
rekao da prioritet svih institucija je da imamo bolji svoju dužnost na profesionalan način i da bude u 
rezultata i da Izveštaj progresa bude pozitivan za službi građana,  a ciljem da se sprovodi red i zakon 
ovu godinu. On je istakao da MUP odmah po u zemlji“ on je dodao da namere MUP-a su da 
objavljivanju Izveštaja EK je preduzelo niz pročisti policiju i da zemlja ima profesionalnu 
postupaka, istakavši obaveze koje su proizašle na policiju. Što se krijumčarenja tiče on je dodao da je 
osnovu Akcionog plana. Međutim on se izrazio sa smanjena s obzirom da su povećane kontrole od 
oprimizmom da će u ovoj godini izveštaj biti  bolji. strane carinika i policije dok je potencirao činjenicu 
Članovi Komisije  su tražili dodatna objašnjenja  u da  će  p i tan je  ekonomskog kr iminal i te ta  
vezi  postupaka preduzetih od ovog ministarstva o minimizirati.
stanju na severu zemlje, kao i o krijumćarenjima u Nakon izveštaja ministar Rexhepi u Komisiji za 
tom delu. Isto tako objašnjena su tražena i u vezi Evropske integracije, članovi Komisije su razmatrali 
dogovora  o ponovnom prihvatu i procesu i usvojili ove nacrte zakona sa amandmanima 
reintegracije  riadmisanih lica. U nastavu članovi funkcionalnih komisija, sa aspekta usklađenosti sa 
Komisije su izneli svoje primedbe u vezi operative u zakonodavtvom EU, i to: Nacrt zakona br. 04/L-97 o 
policiji Kosova. Nekoliko članova Komisije su imale bibliotekama u Republici Kosovu, Nacrt zakona br. 
kritike, sa posebnim naglaskom na protokolu 04/L-94 o uslugama informatičkog društva, Nacrt 
policije Kosova. Isto tako, zahtevalo se od MUP-a da zakona br. 04/L-102 o izmenama i dopunama 
sarađuje sa Ministarstvom za poljoprivredu po Zakona br. 03/L-222 o poreskoj adminsitraciji i 
pitanju  zaštite šuma. procedurama, kao i Nacrt zakona 04/L-80 o igrama 
Ministar Rexhepi u svom odgovoru, u vezi severa je na sreću. 
rekao da ovaj deo ostaje izazov za zemlju, dodajući 

Ministra unutrašnjih poslova ,  g.dina Bajram Rexhepi, 

Ministar Bajram Rexhepi – Komisija za evropske integracije 
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“Epopea OVK-a”

Dukađin

Epopeje u   Prekazu i Glođanu  nadahnuli i   mobilizirali borce za konačne pobedonosne borbe 
Kao jučer u ratu i danas u miru, veliki zadaci  prema zemlji se izvrše  ujedinjenim snagama, jer 
ideal za  domovinu je jedan   

Reč predsednika Skupštine u manifestaciji “Epopea   OVK-a u Dukađinu”.

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup mart 1998. godine, označava jednog od vrhunskih 

Krasniqi, prisustvovao je danas manifestaciji događaja borbe OVK, koji će i danas i uvek održati 

„Epopeja OVK u Dukađinu". živom naše osećanje zakonitog ponosa o slavi 
Tim povodom, predsednik Skupštine Krasniqi se boraca, ali i bol o vrhovnom požrtvovanju koje je 
prisutnima obratio sledećim rečima: „ trebalo da oni čine za jedno prirodno pravo čoveka 
Poštovane porodice palih boraca 

nacije. Godinu dana kasnije, 24. marta 1999. godine, 
Poštovana porodico Haradinaj

snage NATO-a, na čelo sa SAD-om, intervenisale 
Poštovani Rifat Jashari

su na Kosovu, kako bi zaustavile i konačno 
Poštovani veterani rata OVK

proterale ubilačku mašinu našeg vekovnog 
Poštovani učesnici 

osvajača. Ovaj čin solidarnosti i humanosti naših 
Dame i gospodo

prijatelja ostaće u sećanju današnjih i budućih 
 

pokolenja Kosova, koja će očuvati osećanje Okupila nas je na ovom mestu junaštva i slavne 
doživotne zahvalnosti i prijateljstva isklesane u albanske tradicije, godišnjica Epopeje OVK u 
teškim časovima naše najnovije istorije. Dukagjini, i večno poštovanje palih boraca u oltaru 
Heroizam junaka Glođana i Dukagjini je slobode, okupljao nas je 24. mart, dan udruživanja 
popunjavao stranice slavne u istoriji Kosova. oružja naših boraca za slobodu sa NATO-m, 
Dukagjini je dao istaknute vojnike i komandante najvećom vojnom alijansom koju je čovečanstvo 
OVK, ne samo u ove i za ove krajeve, nego za celo poznavao.
Kosovo i Albaniju. Mnogi od njih su pali na polju Mart 1998. godine sa njegovim epopejama u 
časti, kao Luan i Shkelzen, Edmond i Salih, Bekim i Prekazu i Glođane dao je duha i snagu našoj 
Bedri, Xhemail i Agim, i mnogi drugi pali za pravednoj oslobodilačkoj borbi, nadahnuo je i 
slobodu, koji nikada neće umreti. Jedna izreka mobilisao na desetine hiljada boraca za konačne i 
kaže, heroji, isto kao i umetnička dela, izgledaju pobedničke bitke. U našem istorijskom sećanju, 24. 

Na sednici Komisije za evropske integracije, koju je da za svaki postupak  zahteva se koordinacija sa 

predsedavao predsednik Lutfi Haziri, izveštavao je međunarodnim faktorom, i govorio je o postupcima 

ministar unutrašnjih poslova Bajram Rexhepi.  koje je preduzeo MUP u vezi sa ilegalnim 
U toku susreta od ministra su tražena mnoga aktivnostima MUP-a Srbije na severu Kosova. 
objašnjenja o postignutom progresu u tom Ima velik broj policajaca koji svoju dužnost obavljaju  

ministarstvu,  sa posebnim naglaskom za uz privržensot, ali ima i  lica koji su ostali u službi iz 

angažovanje  u  bezbednost i  dokumenata ,  prošlosti. Ministar je istakao da je bilo preduzetih 

integrisanom menadžiranje granica, o politikama akcija u tom delu i akcija će biti i u buduće. On je 

migracije kao i o ostalim konkretnim angažmanima rekao da se u saradnji sa EULEX-om vrše evidencije 

ovog ministarstva. i reforme za poštovanje komandnog lanca. „ovaj 
U toku izveštavanja ministar Rexhepi, na početku je proces je naš visoki prioritet, kako bi policija obavila 
rekao da prioritet svih institucija je da imamo bolji svoju dužnost na profesionalan način i da bude u 
rezultata i da Izveštaj progresa bude pozitivan za službi građana,  a ciljem da se sprovodi red i zakon 
ovu godinu. On je istakao da MUP odmah po u zemlji“ on je dodao da namere MUP-a su da 
objavljivanju Izveštaja EK je preduzelo niz pročisti policiju i da zemlja ima profesionalnu 
postupaka, istakavši obaveze koje su proizašle na policiju. Što se krijumčarenja tiče on je dodao da je 
osnovu Akcionog plana. Međutim on se izrazio sa smanjena s obzirom da su povećane kontrole od 
oprimizmom da će u ovoj godini izveštaj biti  bolji. strane carinika i policije dok je potencirao činjenicu 
Članovi Komisije  su tražili dodatna objašnjenja  u da  će  p i tan je  ekonomskog kr iminal i te ta  
vezi  postupaka preduzetih od ovog ministarstva o minimizirati.
stanju na severu zemlje, kao i o krijumćarenjima u Nakon izveštaja ministar Rexhepi u Komisiji za 
tom delu. Isto tako objašnjena su tražena i u vezi Evropske integracije, članovi Komisije su razmatrali 
dogovora  o ponovnom prihvatu i procesu i usvojili ove nacrte zakona sa amandmanima 
reintegracije  riadmisanih lica. U nastavu članovi funkcionalnih komisija, sa aspekta usklađenosti sa 
Komisije su izneli svoje primedbe u vezi operative u zakonodavtvom EU, i to: Nacrt zakona br. 04/L-97 o 
policiji Kosova. Nekoliko članova Komisije su imale bibliotekama u Republici Kosovu, Nacrt zakona br. 
kritike, sa posebnim naglaskom na protokolu 04/L-94 o uslugama informatičkog društva, Nacrt 
policije Kosova. Isto tako, zahtevalo se od MUP-a da zakona br. 04/L-102 o izmenama i dopunama 
sarađuje sa Ministarstvom za poljoprivredu po Zakona br. 03/L-222 o poreskoj adminsitraciji i 
pitanju  zaštite šuma. procedurama, kao i Nacrt zakona 04/L-80 o igrama 
Ministar Rexhepi u svom odgovoru, u vezi severa je na sreću. 
rekao da ovaj deo ostaje izazov za zemlju, dodajući 

Ministra unutrašnjih poslova ,  g.dina Bajram Rexhepi, 

Ministar Bajram Rexhepi – Komisija za evropske integracije 
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Javna  rasprava Komisije za zakonodavstvo

Šira diskusija  u vezi člana 37 i 38 Nacrta  krivičnog zakonika Kosova koji se odnosi na rad 
novinara     

Javna  rasprava Komisije za zakonodavstvo

Komisija za zakonodavstvo je održala javnu raspravu ove komisije tokom razmatranja Nacrta  krivičnog 

u Nacrtu krivičnog zakonika Republike Kosova, kojoj zakonika Republike Kosova. 
„Mi smo za stvaranje dobrih uslova za medije i da je predsedavao predsednik Komisije, Arben Gashi. Na 
pogledamo kako obuhvatiti to na osnovu evropskih ovom susretu učestvovao je i zamenik premijera i 
standarda, ili kako možemo bolje koordinisati u ministar pravde, Hajredin Kuci, kao i predstavnici 
okviru ovog zakonika. Naš cilj je da stvaramo Državnog tužilaštva, predstavnici pravnog fakulteta i 
normalne radne uslove za sve, za tužilaštva, sudove, predstavnici civilnog društva. 

Tim povodom  predsednik Komisije Arben Gashi je civilnu društvu, medije...“, rekao je Gashi. On je 

rekao da zbog ogromnog zainteresovanja za ovaj  kritikovao neučestvovanje u ovoj javnoj raspravi 

Nacrt zakonika upravo u medijama, koje su izrazile predstavnika Korektivne službe, Alternativne službe 

njihovu zabrinutost za dva člana ovog Nacrta Kosova, Tužilačkog saveta, kao i Sudskog saveta 

zakonika, gde se predviđaju krivične sankcije za Kosova. 
Sve primedbe proizišlih tokom ove javne rasprave će predstavnike medija, u slučajevima kada one budu 
se tretirati od strane Komisije, kako bi proizašli sa obuhvaćene na raznim krivičnim delima. 

Zahtev Ministarstva pravde u vezi ovog pitanja, za jednim boljim produktom, koji će biti primenjiv u 

ukidanje člana 37 i 38, će se razmotriti od radne grupe zemlji.

Zamenik premijera i ministar pravde, Hajredin Kuci negde postignut je ovaj cilj.    
Ministar Kuci je rekao da  poslednji 24 meseci bili su govoreći u opšte o Nacrtu krivičnog zakonika 
intenzivan rad u našem ministarstvu za izradu ovog Republike Kosova naglasio je da rad koji se vrši u 
Nacrta zakonika, saradnja sa radnom grupom i parlamentarnoj komisiji za zakonodavstvo je deo 
predstavnicima MP kao i predstavnicima nevladinih našeg napora, kako bi doneli jedan  bolji zakonik koji 
organizacija, predstavnicima civilnog društva, kao i će biti primenjiv u praksi.                       

Cilj Ministarstva pravde bio je da krivični zakonik pravnim ekspertima iz EULEX-a i SAD.  
Napomenuvši nove članove ovog  Nacrta zakonika bude što moderniji i funkcionalniji za našu zemlju, 

kao što je stepen izrečene kazne za terorističke akte, prema međunarodnim standardima, dok je dodao do 

veći iz vremenske daljine. Imena palih za slobodu 

otadžbine isklesana su u srcu i kolektivnom pamćenju Dame i gospodo,

Kosova, njihovi likovi rastu i postaju veličanstveni pred Nema mirnijeg počivanja za pale za slobodu nego kada 

pokolenjima u vremenima koja će dolaziti u eri njihova krv postaje svetlo i temelj slobode naroda za 

slobode. Put njihovog života bio je kratak i težak, ali koji su se borili. Oni su pali ostavljajući Kosovo pod 

put slave je doživotni. ruševinama, ali sigurni za pobedu pravičnosti njihove 

Nad ovom borbom za život ili smrt, i njenim junačkim oslobodilačke borbe. Oni su pali ostavljajući jedan 

komandantima postavljeni su, ne samo jednom, zraci veliki amanet za saborce i za pokolenja koja će nakon 

proveravanja i čistote, ali su ostali onako kako su i bili, njih dolaziti. Ova poruka, ovaj ideal palih za slobodu, 

dijamanti slobode i Nezavisnosti koju danas uživamo. dolazi danas kao jedna obaveza i zadatak dana i života, 

Mi verujemo u međunarodnu pravdu, isto kako za očuvanjem i zaštitom pobeda ostvarenih trudom i 

verujemo i u čistoti kao suza naše oslobodilačke borbe, krvlju i za osnaživanje i unapređenje naše domovine. 

s toga očekujemo da se i komandant Ramush Haradinaj Kao i juče u ratu i danas u miru, velike obaveze prema 

i njegovi saborci, ubrzo proglase nevinim i da se vrate zemlji se najbolje obavljaju udruženim snagama, jer 

Kosovu i njihovim porodicama. jedan je ideal za otadžbinu. Udružimo se oko onih koji 

Međunarodna pravda je u dva navrata u Hagu i reflektiraju nadu i verovanje, odlučnost i sigurnost, 

nedavno u Prištini dokazala da je lov veštica nad smelost i odgovornost za upravljanje narodom i 

pripadnicima OVK bio i ostao nepravedan i politički njegovom imovinom, koji garantuju slobodu, 

motivisan od svedoka-vračara. S druge strane, nezavisnost, demokratiju i razvoj naše zemlje. Krv 

ekstradiranje Shemsi Nuhiu iz Švajcarske beogradskim pokolenja palih za slobodu i trud i znoj generacija 

kriminalcima, hapšenje Talaku od strane Srbije, obavezuju nas i ne ostavljaju nas mirnim sve dok ne 

raspisivanje poternice protiv Fatmir Limaj i drugo, budemo ostvarivali vekovnu težnju za slobodnu 

dokazi su koji potvrđuju kontinuitet kriminalne državu, za pravnu i demokratsku državu, državu u 

politike Beograda prema albanskom narodu. Ovo i kojoj cvetaju evropske vrednosti našeg naroda. Ovo je 

puno štošta drugo, govore našoj politici kako treba naša obaveza koja ne čeka. 

razgovarati sa srpskim vlastodršcima i da li treba Slava palim borcima za slobodu!", naglasio je čelnik 

razgovarati u kontinuitetu sa kriminalcima beogradske legislativa zemlje, Jakup Krasniqi, na manifestaciji 

vlasti. Ovi postupci zvaničnog Beograda, treba da nas „Epopeja OVK u Dukagjini".
Takođe, čelnik Skupštine Krasniqi je učestvovao i na navode da izvedemo odgovarajuću pouku, to bi važilo 
ceremoniji inaugurisanja groblja palih za slobodu u i za naše prijatelje da mi ne možemo zaboraviti sve iz 
Glođane.  bolne jučerašnjice, a da Beograd nastavlja sa zločinima 

nad našom zemljom i našim ljudima.
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Javna  rasprava Komisije za zakonodavstvo

Šira diskusija  u vezi člana 37 i 38 Nacrta  krivičnog zakonika Kosova koji se odnosi na rad 
novinara     
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okviru ovog zakonika. Naš cilj je da stvaramo Državnog tužilaštva, predstavnici pravnog fakulteta i 
normalne radne uslove za sve, za tužilaštva, sudove, predstavnici civilnog društva. 

Tim povodom  predsednik Komisije Arben Gashi je civilnu društvu, medije...“, rekao je Gashi. On je 

rekao da zbog ogromnog zainteresovanja za ovaj  kritikovao neučestvovanje u ovoj javnoj raspravi 

Nacrt zakonika upravo u medijama, koje su izrazile predstavnika Korektivne službe, Alternativne službe 
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Sve primedbe proizišlih tokom ove javne rasprave će predstavnike medija, u slučajevima kada one budu 
se tretirati od strane Komisije, kako bi proizašli sa obuhvaćene na raznim krivičnim delima. 

Zahtev Ministarstva pravde u vezi ovog pitanja, za jednim boljim produktom, koji će biti primenjiv u 

ukidanje člana 37 i 38, će se razmotriti od radne grupe zemlji.

Zamenik premijera i ministar pravde, Hajredin Kuci negde postignut je ovaj cilj.    
Ministar Kuci je rekao da  poslednji 24 meseci bili su govoreći u opšte o Nacrtu krivičnog zakonika 
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predstavnicima MP kao i predstavnicima nevladinih našeg napora, kako bi doneli jedan  bolji zakonik koji 
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kao što je stepen izrečene kazne za terorističke akte, prema međunarodnim standardima, dok je dodao do 

veći iz vremenske daljine. Imena palih za slobodu 

otadžbine isklesana su u srcu i kolektivnom pamćenju Dame i gospodo,

Kosova, njihovi likovi rastu i postaju veličanstveni pred Nema mirnijeg počivanja za pale za slobodu nego kada 

pokolenjima u vremenima koja će dolaziti u eri njihova krv postaje svetlo i temelj slobode naroda za 

slobode. Put njihovog života bio je kratak i težak, ali koji su se borili. Oni su pali ostavljajući Kosovo pod 

put slave je doživotni. ruševinama, ali sigurni za pobedu pravičnosti njihove 

Nad ovom borbom za život ili smrt, i njenim junačkim oslobodilačke borbe. Oni su pali ostavljajući jedan 

komandantima postavljeni su, ne samo jednom, zraci veliki amanet za saborce i za pokolenja koja će nakon 

proveravanja i čistote, ali su ostali onako kako su i bili, njih dolaziti. Ova poruka, ovaj ideal palih za slobodu, 

dijamanti slobode i Nezavisnosti koju danas uživamo. dolazi danas kao jedna obaveza i zadatak dana i života, 

Mi verujemo u međunarodnu pravdu, isto kako za očuvanjem i zaštitom pobeda ostvarenih trudom i 

verujemo i u čistoti kao suza naše oslobodilačke borbe, krvlju i za osnaživanje i unapređenje naše domovine. 

s toga očekujemo da se i komandant Ramush Haradinaj Kao i juče u ratu i danas u miru, velike obaveze prema 

i njegovi saborci, ubrzo proglase nevinim i da se vrate zemlji se najbolje obavljaju udruženim snagama, jer 

Kosovu i njihovim porodicama. jedan je ideal za otadžbinu. Udružimo se oko onih koji 

Međunarodna pravda je u dva navrata u Hagu i reflektiraju nadu i verovanje, odlučnost i sigurnost, 

nedavno u Prištini dokazala da je lov veštica nad smelost i odgovornost za upravljanje narodom i 

pripadnicima OVK bio i ostao nepravedan i politički njegovom imovinom, koji garantuju slobodu, 

motivisan od svedoka-vračara. S druge strane, nezavisnost, demokratiju i razvoj naše zemlje. Krv 

ekstradiranje Shemsi Nuhiu iz Švajcarske beogradskim pokolenja palih za slobodu i trud i znoj generacija 

kriminalcima, hapšenje Talaku od strane Srbije, obavezuju nas i ne ostavljaju nas mirnim sve dok ne 

raspisivanje poternice protiv Fatmir Limaj i drugo, budemo ostvarivali vekovnu težnju za slobodnu 

dokazi su koji potvrđuju kontinuitet kriminalne državu, za pravnu i demokratsku državu, državu u 

politike Beograda prema albanskom narodu. Ovo i kojoj cvetaju evropske vrednosti našeg naroda. Ovo je 

puno štošta drugo, govore našoj politici kako treba naša obaveza koja ne čeka. 

razgovarati sa srpskim vlastodršcima i da li treba Slava palim borcima za slobodu!", naglasio je čelnik 

razgovarati u kontinuitetu sa kriminalcima beogradske legislativa zemlje, Jakup Krasniqi, na manifestaciji 

vlasti. Ovi postupci zvaničnog Beograda, treba da nas „Epopeja OVK u Dukagjini".
Takođe, čelnik Skupštine Krasniqi je učestvovao i na navode da izvedemo odgovarajuću pouku, to bi važilo 
ceremoniji inaugurisanja groblja palih za slobodu u i za naše prijatelje da mi ne možemo zaboraviti sve iz 
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Javna  rasprava Komisije za ljudska prava, ravnopravnost polova...

Javna  rasprava Komisije za ljudska prava, 

ravnopravnost polova...

Intervencija Vlade u budžetskoj nezavisnosti ove institucije, ne isplaćivanje plata zamenicima narodnog 
advokata i nedostatak tehničkih prostorija, predstavljaju izazov za primenjivanje Zakona, naveo je 
Kurteshi

Mnogobrojne poteškoće prate primenjivanju Zakona o Narodnom advokatu, danas je konstatovano u javnoj raspravi, 

organizovanoj od strane Komisije za ljudska prava Skupštine republike Kosova. Ova javna rasprava je vodila radove pod 

predsedavanjem prvog potpredsednika Komisije, Rita Hajzeraj – Beqaj, koja je na početku informisala prisutne o cilju ove 

debate. U vezi s tim, ona je rekla da je Komisija fokusirana u monitorisanju ovog zakona, a u vezi s tim je formirala radnu 

grupu kako bi izbliza pogledala  sprovođenje ovog zakona. U nastavku, Hajzeraj je rekla  da se nalazimo u  prvoj fazi 

monitorisanja ovog zakona, s toga ova javna rasprava će omogućiti da imamo jasni pregled za primenjivanje ovog zakona. 

Ona je zatražila od Narodnog advokata, Ismajl Kurteshia da obavesti ovu Komisiju u vezi  upitnika formulisanom od 

Komisije, a koji se odnosi na primenjivanju ovog zakona.                                                  
Narodni advokat,  Ismail Kurteshi, na početku je informisao prisutne o izazovima koji ga prate ovu instituciju. Intervencija 

Vlade u budžetskoj nezavisnosti ove institucije, ne isplaćivanje plata zamenicima Narodnog advokata i nedostatak tehničkih 

prostorija, predstavljaju najveći izazov u primenjivanju ovog zakona, naveo je Kurteshi. On je zatim govorio i o pojedinim 

članovima zakona koji neposredno utiču na  neefikasan rad Narodnog advokata, kao i zvaničnicima institucije Narodnog 

advokata. Tim povodom on je napomenuo zakonsku odredbu koja ne uređuje na potreban način imunitet Narodnog 

advokata. Pozivajući se na dostignućima institucije kojoj on rukovodi, Kurteshi je napomenuo činjenicu da oni imaju dobru 

saradnju sa svim domaćim institucijama. Takođe, on je obavestio da ova institucija otvorila svoje kancelarije u  pojedinim 

opštinama, koje normalno funkcionišu i daju uspešan doprinos u oblasti zaštite ljudskih prava. Pozivajući se na statističkim 

podacima, Kurteshi je rekao da za razliku iz prethodne godine, u ovoj godini ova institucija je uspela da rešava 60% slučajeva 

koji su rešeni na pozitivan način na korist onih koji su zahtevali pomoć Narodnog advokata. 
U vezi sprovođenja ovog zakona, govorili su i predstavnici Opštine Priština, Gnjilane i Ljiplane. Tim povodom, oni nakon što 

su opisali rad i koordinaciju njihovih aktivnosti sa Centralnom kancelarijom Narodnog advokata, imali su primedbe o 

službenim dopisima koji se dostavljaju od Centralne  kancelarije, jer dešava se i da ih ne primaju. S toga, oni su mišljenja da 

službeni dopisi koji se adresiraju regionalnim kancelarijama treba poštovati službenu liniju komuniciranja uz mogućnosti 

protokolisanja istih pri kancelarijama protokola u odgovarajućim opštinama. 
Za izazove primenjivanja ovog zakona, govorili su i Sadete Demaj predstavnica Ureda premijera za dobru vladavinu. Ona je 

tim povodom govorila o njihovim angažovanostima  kako bi ovoj instituciji stvorili normalne uslove za rad, međutim, u 

nastavku je rekla da usvojeni dokumenti u ovoj kancelariji, a koji se odnose se sa čuvanjem i unapređenjem  ljudskih prava u 

potrebi, nezavisno od godine starosti, roda i zajednice. 
U ovoj javnoj raspravi u vezi sprovođenja zakona primedbe su podneli  i  Vladan Trifić, predstavnik jedne NVO. On je ocenio 

da prevod Zakona o Narodnom advokatu je prevođen veoma slabo na srpskom jeziku. U vezi sa njegovim primedbama, 

Kurteshi je dao potrebna objašnjenja.            

finansiranje terorizma, podrške terorizma, zatvor. Međutim, on je govorio i o posebnom 

ekonomskih zločina, korupcije i zloupotrebe poglavlju koja se odnosi sa krivičnim delima protiv 

službenog položaja, on je rekao da su pratili i prava za glasanje kao i za krivična dela protiv 

reagovanja koja su se dogodila tokom izrade ovog usluga, sa posebnim naglaskom za krađu i ne 

nacrta zakonika o krivičnoj odgovornosti glavnih isplaćivanje vode, struje kao i drugih usluga. 
Kuci je naglasio da ovaj krivični zakon pretenduje da urednika i izdavača, u odnosu sa članom 37. On je 
postane moderan i da se prilagođava pravnoj osnovi objasnio da član 37 treba ukinuti iz nacrta krivičnog 
Kosova, dok je dodao da  MP je spremna da zakonika, gde će se garantovati veća mogućnost za 
učestvuje u  parlamentarnoj komisiji do finalnog rad novinara, jer sada osporena materija u  Nacrtu 
razmatranja ovog Nacrta zakonika. krivičnog zakonika uređuje se Zakonom o krivičnoj 

odgovornosti pravnih lica.                                          
Što se tiče kažnjavanja doživotnom kaznom zatvora 

ministar Kuci je rekao da je to novina za našu zemlju 

i zbog  i dugotrajni zatvor preinači se na doživotan  

Rexhep Murati i Rexhep Gashi, predstavnici pravnog fakulteta naglasili su da su izvršene ogromne izmene 
u mnogim oblastima, pogotovo u oblasti sistema kazni, alternativnih kazni, kao i to da postoje posebne 
poglavlje krivičnih dela. Međutim, naglašeno je da postoji potreba da se Zakonik preispituje u vezi 
pojedinih članova i da se dopunjuje. 

Besim Kelmendi, specijalni tužilac  Državnog tužilaštva  tokom ovog susreta je rekao da predloženi član u 
krivičnom zakoniku odnosi se sa uslovnim otpustom,  predviđeno je da  Komisija za uslovni otpust bude 
formirana od strane MP-a, dok je objašnjavao njen predlog koji se odnosi  da ova Komisija ne bude u 
nadležnosti MP-a, ali da bude u nadležnosti Vrhovnog suda ili Sudskog saveta Kosova. 

Predsednik Borda Asocijacije profesionalnih novinara Kosova  (AGPK), Arben Ahmeti,  izrazio je njegovu 
zabrinutost upravo zbog člana 37 i 38 ovog Nacrta krivičnog zakonika Republike Kosova. On je naglasio 
zaštitu izvora i nazvao prihvatljivim za zajednicu novinara, tražeći da otkrivanje izvora bude traženo 
jedino u slučajevima, kada se odnosi sa ugrožavanje ljudskog života.       

Član Komisije za zakonodavstvo,  Armend Zemaj,  rekao je da je ovaj zakonik veoma moderan i pripremljen 
prema najboljim standardima i međunarodnih praksi, naglašavajući da moramo doneti krivični zakonik koji 
će biti u interesu svih građana.    

Ardian Gjini, novog nacrta krivičnog zakonika okvalifikovao kao veoma dobrim i to prema njemu 
garantuje da neće biti potrebe godinama da se vrše druge izmene u ovom nacrtu zakonika. 

Članica ove komisije,  Albulena Haxhiu, je zatražila dodatna objašnjenja od ministra pravde, posebno u 
vezi kazne doživotnog zatvora, poglavlja za prava glasanja, pozivu na otpor, dok je dodala da pitanje 
amnestije svakako mora biti deo ovog zakonika.                             
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Grupa žena poslanica u saradnji sa  DEMI (Inicijativa možemo ojačati  ulogu žena u politici jer one mogu biti 

za demokratske i efikasne opštine), koja je u okviru izabrane kao predsednici opština, predsedavajući 

USAID-a, organizovali su  okrugli sto u Gnjilane na skupštine opština, lideri lokalne samouprave, direktori 

temi: Uloga žena u Lokalnoj samoupravi, na kojem su i dr. Poslanica g.-đa Flora Brovina takođe je govorila o 

učestvovali predstavnici opština: Gnjilane, Štrpce, ogromnom radu kojeg treba uraditi na lokalnom 

Ranilug, Gračanica, Parteš, Novobrdo i Klokot. Susret nivou, pogotovo u ekonomskom pogledu. U tom 

je otvorila direktor DEMI g.-đa Glinka Kapitanova, pravcu ona je naglasila značaj razvoja domaćeg 

koja je govorila o značaju  povećanja efikasnosti rada  u domaćinstva koja je dobra prilika za zapošljavanje 

opštinama kao i značaju  učestvovanja žena u lokalnoj žena. 
Panelistkinja  Vesna Mikić iz opštine Ranilug je samoupravi. „ Na osnovu mog iskustva poznato mi je 
govorila o poziciju srpskih žena, koja nije tako dobra da je to velik izazov i da traži mnogo odgovornosti, ali 
prvenstveno zbog toga jer one uglavnom žive u mi moramo više biti angažovane za povećanje učešća 
nerazvijenim opštinama.žena u politici, posebno u organima odlučivanja“.
Poslanica iz Gnjilana g.-đa Lirije Kajtazi je zatražila od Predsednica GŽP-a g.-đa Teuta Sahatqija je navela da 
žene poslanice da budu što aktivnije u opštinskoj polici je dobro što se održava ovaj okrugli sto sa ženama 
, pogotovo za adresiranje pitanja koja se odnose sa poslanice u Opštini Gnjilane kao i opštinama koje se 
životom građana, žene I deteta. uglavnom upravljaju od ne albanske zajednice, radi 
Na diskusiji su učestvovali i poslanice iz raznih 

ojačanja uloge žena na svim nivoima svugde na 
opština. Na kraju javne rasprave podnete su sledeće 

Kosovu. U prethodnim mandatima institucija putem 
preporuke:

sprovođenja  rodne kvote stvoreni su uslovi koji su 
·Poštovati važeće zakone o pitanjima koja su 

doprineli u uključivanje većeg broja žena u društvenim 
nadovezana ženama;

procesima. Sada imamo više žena u Parlamentu i u Povećati angažovanost žena u procesima odlučivanja 
centralnim i lokalnim institucijama, ali  treba više po opštinama;
učiniti kako bi žene svih nacionalnosti u svim ·Nastavi sprovođenjem  rodne  kvote u izborima;

·Povećati nivo samosveščivanja kod žena i muškaraca i opštinama  da učestvuju u podfiljijalama, filijalama i 

uključivanje žena u procesu odlučivanju .na centralnom nivou političkih stranaka, jer jedno tako 

Uloga žena u Lokalnoj samoupravi   

U prethodnim mandatima institucija putem sprovođenja  rodne kvote stvoreni su uslovi koji su 
doprineli u uključivanje većeg broja žena u društvenim procesima      

Okrugli sto sa ženama u srpskim opštinama 

U okviru saradnje sa srodnim komisijama drugih đe Suzan Kastner i ostalih članova komisije koji 

parlamenata, Parlamentarna komisija za su razgovarali o situaciju na Kosovu, posebno na 

unutrašnje poslove, bezbednost i nadzor KBS severu zemlje, za angažovanje nemačkih trupa 

Skupštine Republike Kosova, koju je predvodio KFOR-a i doprinosa nemačke države datog na 

Ahmet Isufi, predsednik Komisije, obavila Kosovo. Kosovska delegacija je takođe posetio 

studijsku posetu u Saveznoj Republici Nemačkoj centar za obuku  Bundesvera misijama u 

od 25. do 31. marta 2012. Ova poseta inostranstvu i Generalštaba Bundesvera gde je 

organizovana je od strane Saveznog ministarstva obaveštena o funkcionisanju komande za misije u 

za ekonomski razvoj i obnovu Nemačke i da je inostranstvu nemačke vojske. Komisija će imati i 

d e o   " D e m o k r a t s k e  k o n t r o l e  s e k t o r a  druge važne sastanke u Saveznom ministarstvu 

bezbednosti". odbrane ,  sa   Komesarom za  Vojsku,  
Tokom ovih dana, komisija je imala više Ministarstvom za ekonomski razvoj i Saveznom 
aktivnosti između ostalog je primljena od akademijom za bezbednosnu politiku.. 
predsednika Komisije za odbranu Bundestaga g.-

Poseta Komisije 

za unutrašnje poslove u Nemačkoj

Poseta je  organizovana od strane Federalnog ministarstva  za ekonomski razvoj i 
obnovu Nemačke i da je deo projekta „Demokratska kontrola sektora bezbednosti“ 

Slike sa  rada konferencije 

SKUPŠTINA SKUPŠTINA



Grupa žena poslanica u saradnji sa  DEMI (Inicijativa možemo ojačati  ulogu žena u politici jer one mogu biti 

za demokratske i efikasne opštine), koja je u okviru izabrane kao predsednici opština, predsedavajući 

USAID-a, organizovali su  okrugli sto u Gnjilane na skupštine opština, lideri lokalne samouprave, direktori 

temi: Uloga žena u Lokalnoj samoupravi, na kojem su i dr. Poslanica g.-đa Flora Brovina takođe je govorila o 

učestvovali predstavnici opština: Gnjilane, Štrpce, ogromnom radu kojeg treba uraditi na lokalnom 

Ranilug, Gračanica, Parteš, Novobrdo i Klokot. Susret nivou, pogotovo u ekonomskom pogledu. U tom 

je otvorila direktor DEMI g.-đa Glinka Kapitanova, pravcu ona je naglasila značaj razvoja domaćeg 

koja je govorila o značaju  povećanja efikasnosti rada  u domaćinstva koja je dobra prilika za zapošljavanje 

opštinama kao i značaju  učestvovanja žena u lokalnoj žena. 
Panelistkinja  Vesna Mikić iz opštine Ranilug je samoupravi. „ Na osnovu mog iskustva poznato mi je 
govorila o poziciju srpskih žena, koja nije tako dobra da je to velik izazov i da traži mnogo odgovornosti, ali 
prvenstveno zbog toga jer one uglavnom žive u mi moramo više biti angažovane za povećanje učešća 
nerazvijenim opštinama.žena u politici, posebno u organima odlučivanja“.
Poslanica iz Gnjilana g.-đa Lirije Kajtazi je zatražila od Predsednica GŽP-a g.-đa Teuta Sahatqija je navela da 
žene poslanice da budu što aktivnije u opštinskoj polici je dobro što se održava ovaj okrugli sto sa ženama 
, pogotovo za adresiranje pitanja koja se odnose sa poslanice u Opštini Gnjilane kao i opštinama koje se 
životom građana, žene I deteta. uglavnom upravljaju od ne albanske zajednice, radi 
Na diskusiji su učestvovali i poslanice iz raznih 

ojačanja uloge žena na svim nivoima svugde na 
opština. Na kraju javne rasprave podnete su sledeće 

Kosovu. U prethodnim mandatima institucija putem 
preporuke:

sprovođenja  rodne kvote stvoreni su uslovi koji su 
·Poštovati važeće zakone o pitanjima koja su 

doprineli u uključivanje većeg broja žena u društvenim 
nadovezana ženama;

procesima. Sada imamo više žena u Parlamentu i u Povećati angažovanost žena u procesima odlučivanja 
centralnim i lokalnim institucijama, ali  treba više po opštinama;
učiniti kako bi žene svih nacionalnosti u svim ·Nastavi sprovođenjem  rodne  kvote u izborima;

·Povećati nivo samosveščivanja kod žena i muškaraca i opštinama  da učestvuju u podfiljijalama, filijalama i 

uključivanje žena u procesu odlučivanju .na centralnom nivou političkih stranaka, jer jedno tako 

Uloga žena u Lokalnoj samoupravi   

U prethodnim mandatima institucija putem sprovođenja  rodne kvote stvoreni su uslovi koji su 
doprineli u uključivanje većeg broja žena u društvenim procesima      

Okrugli sto sa ženama u srpskim opštinama 

U okviru saradnje sa srodnim komisijama drugih đe Suzan Kastner i ostalih članova komisije koji 

parlamenata, Parlamentarna komisija za su razgovarali o situaciju na Kosovu, posebno na 

unutrašnje poslove, bezbednost i nadzor KBS severu zemlje, za angažovanje nemačkih trupa 

Skupštine Republike Kosova, koju je predvodio KFOR-a i doprinosa nemačke države datog na 

Ahmet Isufi, predsednik Komisije, obavila Kosovo. Kosovska delegacija je takođe posetio 

studijsku posetu u Saveznoj Republici Nemačkoj centar za obuku  Bundesvera misijama u 

od 25. do 31. marta 2012. Ova poseta inostranstvu i Generalštaba Bundesvera gde je 

organizovana je od strane Saveznog ministarstva obaveštena o funkcionisanju komande za misije u 

za ekonomski razvoj i obnovu Nemačke i da je inostranstvu nemačke vojske. Komisija će imati i 

d e o   " D e m o k r a t s k e  k o n t r o l e  s e k t o r a  druge važne sastanke u Saveznom ministarstvu 

bezbednosti". odbrane ,  sa   Komesarom za  Vojsku,  
Tokom ovih dana, komisija je imala više Ministarstvom za ekonomski razvoj i Saveznom 
aktivnosti između ostalog je primljena od akademijom za bezbednosnu politiku.. 
predsednika Komisije za odbranu Bundestaga g.-

Poseta Komisije 

za unutrašnje poslove u Nemačkoj

Poseta je  organizovana od strane Federalnog ministarstva  za ekonomski razvoj i 
obnovu Nemačke i da je deo projekta „Demokratska kontrola sektora bezbednosti“ 

Slike sa  rada konferencije 

SKUPŠTINA SKUPŠTINA



Nishani: Albanija sa posebnim interesovanjem i osećajem prati sve razvoje na Kosovu

Predednik Skupštine Republike Kosova, Dr. Jakup Krasniqi, 

Primio je ministra unutrašnjih poslova Republike Albanije, gdina 

Bujar Nishani, s kim je razgovarao o saradnji između Kosova i 

Albanije u s'im oblastima, sa posebnim osvrtom na sigurnost.  
  Ministar Nishani rekao da Albanska vlada Republika Albanija 

posebnim interesovanjem i osećajem prati sve razvoje na 

Kosovu. Gospodin Nishani je posebno zahvalio Predsednika 

Krasniqi i Skupštinu Republike Kosova na podršci jašanju 

sradnje  između Kosova i Albanije u svim oblastima.  On je 

posebno izdvojio niz preduzetih mera na olakšanju prelaska 

granice između dveju zemalja te eliminisanje barijera putnog 

prevoza za Kosovske građane. 
  Prelazak granice kroz samo jednu kontrolu, znatno je olakšao 

građanima i omogućio identifikaciju niz osoba, potraženih 

zarazna krivična dela u obe zemlje. 
  Predsednik Skupštine je ocenio kao vrlo dobru saradnju između 

dvaju parlamenata, pomenući uzajamne posete, učešće u u 

odgovarajućim parlamentarnim aktivnostima, i upoznavanje sa 

parlamentarnim praksama u svim oblastima, itd.   
  Predsednik Krasniqi, izražajavuji zadovoljstvo zbog povećane 

saradnje između posebnih sektore dveju država, uključujući i 

sektor sigurnosti, pružio garancije za punu podršku Skupštine u 

daljim koracima i preduzimanju pravnih postupaka, u skladu sa 

ukazanim potrebama.  

Arifi: Ohridski sporazum jeste stub stabilnosti Makedonije

Z/premiera za evropska pitanja Republike Makedonije gđa Teuta 

Arifi, pošto se zahvalila na dočeku, kratko se osvrtao na zalaganja 

Makedonije u pravcu evropskih integracija.  U tom kontekstu, ona 

je govorila i o Kosovu i drugim državama regiona. Oredski 

sporazum je ; rekla ona, stub stabilnosti Makedonije, i zadržala se 

u kratko kod poslednih incidenata u Makedoniji, koji ukazuju na 

svu njihovu osetljivost, te se veoma ozbiljno razmatraju, ne 

ostavljajući prostora za selektivni pristup njima. Gospođa Arifi je 

pozitivno ocenila ocene respektivnih vlada Kosova i Albanije o 

tom pitanju koje su bile konstruktivne i u duhu  evro-atlantskih 

procesa. 

Predsednik Skupštine, Dr. Krasniqi ocenio je veoma usphe 

Makedonije u pravcu evropskih integracija. Govoreći o odnosima 

između Kosova i Makedonbije, on je rekao: ”Moramo se 

usredsrediti na stvaranju što boljih odnosa, i odnosa partnerstva  

koje moramo stalno jačati”. 

Sagovornici su bili jednistvenog mišljenja da institucije obeju 

država, radi daljeg produblivanja saradnje u svim oblastima, 

moraju  učestalije kontaktirati. 

Pitanja bez odgovora

Poslanik gđa Blerta Deliu PDK

Za ministra zdravstva, gdina Ferid Agani

Gospodine ministre medicinski sindikat najavljuje krizu kadrova na Kosovu, u pojedinim 

oblastima gde su već deficitarni kadrovi, da li će se nastaviti trend njihovog odlaska iz zemlje, i 

koliko je ova pojava uznemiravajuća po kosovskom zdravstvu ?

Poslanik, gđa Albulena Haxhiu VV

Za premijera gdina Thaçi
Zašto i pored vaših izjava, dozvoljavate aktivnost organizovanja izbora ilegalnih struktura, i ne 

samo to, te na kakvoj ustavnoj i zakonskoj osnovi  zasnivali  vašu izjavu da ćete olakšati učešće na 

glasanje, u organizovanju izbora za srpsku državu?

Poslanik, gđa Alma Lama VV

Za premijera gdina Thaçi
Zašto Kosovska vlada nije donela Skupštini Nacrt zakona o legalizaciji ilegalne izgradnje koji je 

Ministarstvo životne sredine i prostornog planiranja pripremilo još 2009. godine?

Poslanik, gdin Lutfi Haziri LDK

Za Zamenika ministra za životnu sredinu i prostorno planiranje, gdina Gashi. 
Poplave u Vitinskoj opštini i samom gradu, oštećuju građane i njihovu imovinu , je Morava svake 

godine izlazi sa svog korita. Kada planirate da otpočnete sa tim projektom i koliko će koštati ? Da 

li ćete nadoknaditi štete koje su poplave načinile privatnim imanjima i poljoprivredoj zemljišti.  

Poslanik, gđa Donika Kadaj-Bujupi, AAK

1- Za Ministra trgovine i industrije gđu Mimoza Kusari – Lila
Na skupštini, ali pred medijima stalno izjavljujete da Kosovo sprovodi mere reciprociteta prema 

Srbiji, dok je istina drugačija. Kako Vi shvatate reciprocitet ?

2- Za Premijera gospodina Thaçi
Da li se poštuje sporazum o javno-privatnom partnerstvu u Prištinskom međunarodnom 

aerodrumu, i ko nadgleda implementaciju projekta u skladu sa ugovorom utvrđenim kritetijama?

Poslanik, gdin Agim Kuleta, LB
Za Premijera gospodina Thaçi. 
Zašto do danas Kosovska vlada nije preduzela nijedan konkretan korak za vraćanje ljudi u 

njihova imanja, i kakav je vaš stav o tom pitanju ubuduće? Daklje, da li ćete se baviti tim 

problemom ubuduće, ili ga smatrate zatvorenim pitanjem, odnosno bespovratnu realnost.  
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Predsednik Skupštine primio jednu delegaciju Mađarske nacionalne skupštine 

Predsednik Skupštine Kosova Dr. Jakup Krasniqi primio 

jednu parlamentarnu delegaciju Mađarske sa članovima 

komisija za odbranu i sigurnosti Nacionalne Skupštine 

Mađarske, na čelu sa gospodinom Csampa Zsolt, 

potpredsednikom komisije za odbranu.  
Izražavajući zadovoljstvo zbog  povećanja saradnje i 

komuniciranja između dve zemlje, odnosno dvaju 

parlamenata, Predsednik Krasniqi potvrdio spremnost i 

interesovanje da se ta saradnja dalje produbljuje i proširuje. 

Gospodin Krasniqi je pozitivno ocenio saradnju između 

administracija dvaju parlamenata, navodeći primer 

Projekta zbratimljenja “podršku Skupštini Kosova”,  koji 

finansira Evropska komisija, ali sprovodi Mađarska 

nacionalna skupština.  
Potpredsednik Komisije za odbranu, Nacionalne skupštine 

Mađarske gospodin Csampa Zsolt, s druge strane, 

prenoseći pozdrave predsednika Mađarskog parlamenta, 

saradnju između dvaju parlamenata ocenio kao posebno 

značajnu, naročito saradnju između srodnih komisija, i 

i z r a z i o  s p r e m n o s t  z a  p r u ž a n j e  m a đ a r s k o g  

parlamentarnogt iskustva.

Anne Meskanen – za Finsku, Kosovo je prioritet u regionu  

Aktuelni razvoji u zemlji i produbljivanje saradnje između Kosova 

i Finske, naročito izmeću dvaju parlamenata, bili su tema okosnica 

razgovora današnjeg sastanka Predsednika Skupštine Kosova, Dr. 

Jakup Krasniqi, sa zaduženim radom u Finskoj Ambasadi u 

Prištini, gospođom Anne Meskanen.
Skupštinski čelnik je, poželeći dobrodošlicu gospođi Meskanen, 

njegovu posetu Finskoj i plodne sastanke koje je imao sa najvišim 

rukovodiocima te prijateljske zemlje ocenio kao vrlo značajnim. 

”Finska je podržala i veoma mnogo podržava Kosovo, naročito 

poslednih godina, ne zaboravljajući nikako doprinos predsednika 

Ahtisaarija, i prisustvo finskih trupa koji u okviru KFOR-a deluju 

na Kosovu”. 
Gospođa Anne Meskanen rekla da je za Finsku, Kosovo prioritet u 

regionu. Ona se u nastavku zainteresovala o ustavnim izmenama 

koje se odnose na izbor Predsednika države, o usvajanju zakona iz 

, Ahtisaarijevog paketa od strane Skupštine interesujući se ujedno 

i o procesu prestanka međunarodnog nadzora nezavisnosti 

Kosova.  Sagovornici su bili jednistveni u konstataciji da vrlo 

dobre odnose između dve države treba i dalje jačati. 

 Na sastanku je bilo reči i o poseti predsednika Finskog palamenta 

Kosovu, koja se očekuje. 
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Predsednik Skupštine primio jednu delegaciju Mađarske nacionalne skupštine 
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Poseta Bivšeg šefa Američke kancelarije u Prištini, 
Ambasadora Menzies, u pratnji 20 studenata iz "Setten Hall University".

“TREND”
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